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Harmonogram rozmiestnenia 
veľkokapacitných kontajnerov Na slovíčko s primátorom

Milí Kremničania,

od posledných mestských osláv v roku 2013 ubehlo 
päť rokov a my sme si v tento rok pripomenuli v dňoch 
10.9.2018 do 15.9.2018  - 690. výročie udelenia mest-
ských výsad nášmu mestu.
Oslavy mesta mali množstvo sprievodných  programov, z 
ktorých si každý mohol vybrať ten jeho srdcu blízky. Dňa  
15.9.2018 slávnosť vyvrcholila historickým sprievodom a 
Slávnostným mestským  zastupiteľstvom, na ktorom  boli 
ocenení ľudia, ktorí toto mesto nosia vo svojom srdci a 
šíria jeho dobré meno doma aj v zahraničí. 
Je pravdou, že v tento deň nám prialo aj počasie a mes-
to od skorých ranných do neskorých večerných hodín žilo 
oslavami. Verím, že ste si v tento deň našli v programe 
ten, ktorý Vás zaujal, potešil, rozveselil  a spolu s nami ste 
si vychutnali slávnostnú atmosféru.
Dovoľte mi ešte raz  zablahoželať oceneným a zároveň 
poďakovať všetkým, ktorí sa pričinili o bezproblémový a 
úspešný priebeh osláv.
V rámci osláv sme pokrstili novú knihu o nás – Kremnica 
a Kremničania, ktorá sa stretla s veľmi dobrou odozvou.  
Budem rád, ak sa medzi nami nájdu pamätníci, ktorí po-
ložia svoje spomienky a zážitky na papier, pošlú alebo 
prinesú  nám ich do Kultúrneho a informačného centra a 
takto pomôžu spracovať podklady k ďalšiemu vydaniu 
knihy, ktorá takto bude mať svoje pokračovania.
Slávnosti prešli a mesto žije svojím pracovným  životom. 
Začali sa rekonštrukčné práce na Zechenterovej ceste, 
kde bolo potrebné  vysporiadať  sa s kanalizáciou, ktorá 
vedie telesom cesty.  Práce sa robili vo väčšom  rozsahu, s 
akým sa v projekte počítalo. Viem, že obyvatelia tejto uli-
ce, aj blízkeho okolia musia v súčasnosti strpieť zvýšenú 
prašnosť, verím však, že odmenou nám všetkým bude  
nový rovný povrch.
Pokračujú práce na Mestskej telocvični, ktoré budú  do 
novembra 2018 ukončené a tiež finišujú práce na fasáde 
Základnej školy P. Križku.
Položil sa asfaltový povrch na južnom, severnom vstupe 
a parkovisku na cintoríne, do konca októbra tu  bude 
osadená nová brána na vstupe od mesta. Asfaltuje sa 
chodník  pred Bobo barom a chodník popri potoku do 
Základnej školy Angyalovej.  Počíta sa s položením asfal-
tového povrchu na ulici J. Horvátha a ČSA. 
Určite bývajúcich v bytovom dome na ulici J. Horvátha 
potešili i novovzniknuté parkovacie plochy, pribudlo tu 14 
parkovacích miest.
Rozpracované máme žiadosti o nenávratné finančné 
prostriedky a to na výzvy – Integrácia vybudovania 
primárnej zdravotnej starostlivosti vybudovaním CIZS v 
Kremnici, ktorým sa uchádzame o fondové peniaze  na 
rekonštrukciu polikliniky. Náš zámer bol kladne posúdený 
a do 28.11.2018 musíme podať kompletnú žiadosť. Dru-
há žiadosť  je – Zlepšenie dostupnosti opatrovateľských 
služieb v meste Kremnica. Tento zámer je v týchto dňoch 
odoslaný na odborné hodnotenie a v prípade úspešnosti 
budú mzdy opatrovateliek refundované po dobu 26 me-
siacov.
Je pred nami jeseň, ktorá nás určite poteší rôznorodou 
paletou farieb a verím, že aj teplými jesennými lúčmi 
slnka.  Priazeň počasia potrebujeme všetci, Vy v záhrad-
kách, aby bohatá úroda tohto roku nevyšla nazmar, my 
pri prácach, ktoré sú ešte pred nami.
Aj touto cestou Vás chcem všetkých pozvať na výstavu 
ovocia a zeleniny – Kremnické jablko 2018 v dňoch od 
3.10. -  5.10.2018, kde budeme môcť obdivovať plody 
práce tých, ktorí to robia s láskou a poznaním zákonitostí 
prírody.

Alexander Ferenčík
primátor mesta Kremnica

alexander.ferencik@kremnica.sk
+421 903 808 560

Bude v Kremnici ochodný 
reťazec?

str. 2

kreslený komix na pokračovanie

Veronika Chrienová, foto: Ivan Čillík

Mesto oslávilo 690 rokov 
vo veľkom štýle

17. november asi mnohým Kremničanom evokuje 
dôležitý deň v histórii nášho mesta. Kráľ Karol Ró-
bert z Anjou udelil v roku 1328 mestské privilégiá 
a Kremnica sa stala slobodným kráľovským mes-

tom. Tento rok to bude už 690 rokov. Oslavy k to-
muto okrúhlemu výročiu sa konali 15. septembra a 
mesto sa mohlo pochváliť naozaj veľkou parádou.

pokračovanie na strane 7

text neprešiel jazykovou korektúrou
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HARMONOGRAM  ROZMIESTNENIA  
VEĽKOKAPACITNÝCH KONTAJNEROV PRE OBJEMNÝ 

KOMUNÁLNY ODPAD Z DOMÁCNOSTÍ
Od  15. 10. 2018 - 17. 10. 2018
Ul. ČSA - bytovka pri závode Elba
Ul. ĆSA - pri Psychiatrickej nemocnici
Ul. ĆSA -  vjazd do školy pre sluchovo postihnutú 
mládež
Ul. ĆSA - pri ,,Fínskych domoch“

Od 17. 10. 2018 - 19. 10. 2018
Ul. ĆSA - pri odbočke na ul. S. Chalupku
Ul. ĆSA - pri staničnom chodníku / p. Kraus / 
Ul. S. Chalupku -  pri garážach  / p. Lauko /   
Ul. S. Chalupku -  pod staničným chodníkom  / p. 
Sabo /

Od  19. 10. 2018  -  22. 10. 2018
Zechenterova ul. -  pri dome p. Brhlíka
Angyalova ul. -  pri dome p. Bachara
Angyalova ul.-  pri internáte ŠUV 
Angyalova ul.-  pri Furmanke

Od  22. 10. 2018  -  24. 10. 2018
Bystrická ul. -  pri dome p. Bíleša
Ul. P. Križku -  pri II. ZŠ
Námestie SNP a Ul. P. Križku - parkovisko Jeleň
Zlatá ulica - pri dome p. Murgaša

Od  24. 10. 2018  -  26. 10. 2018
Zámocké nám. - pri vstupe do zámku
Veterník- pri kaplnke
Veternícka ul. - parkovisko pred ,,H“ Veterník 
Veternícka ul. - nad ,,H“ Veterník

Od  26. 10. 2018  -  29. 10. 2018
Ul. J. Horvátha a Ul. Rumunskej armády- pod elek-
tro Friebert
Ul. J. Horvátha - pri  bývalom pohostinstve
Ul. J. Horvátha - pri kotolni 
Ul. J. Horvátha - plocha pri ĽAI

Od  02. 11. 2018  -  05. 11. 2018
Dolná ulica a Ul. Matunákova - pri poliklinike / Ul. 
Matunákova /
Dolná ulica - ,,Londýn“ 
Dolná ulica - medzi domami č. 54/34 a 62/47
Ul. J. Kollára - pri dome J. Kollára

Od  05. 11. 2018  -  07. 11. 2018
Štefánikovo nám. - oproti vchodu do vinárne
Kutnohorská ulica - pri škole pre sluchovo postih-
nutú mládež 
Ul. Ľ. Štúra - horná časť  
Banská cesta - pri SEZ 

Od  07. 11. 2018  -  09. 11. 2018
Banská cesta - ,,Kórea“
Nová dolina - v križovatke pri garážach 
Nová dolina - horná časť pri kríži

Kontajnery budú rozmiestnené a odvezené v deň 
podľa rozpisu

od 07.00 hod. - do 14.00 hod. 

Kontajnery sú určené len pre obyvateľov mesta 
Kremnica pre zber objemných komunálnych od-
padov z domácností. Do 
kontajnerov, prosíme, ne-
vhadzujte: trávu, konáre 
a nebezpečné odpady 
(opotrebované pneuma-
tiky, autobatérie, odpa-
dové farby, laky a štetce, 
obaly znečistené rôznymi 
škodlivinami, zaolejované 
handry, jedlé oleje a tuky, 
staré televízory a iné elek-
tronické zariadenia).

Zvolebnieva sa. Napätie stúpa, pracujeme na plné obrátky, aj sa ,,pracovne“ pohádame. Do akej 
miery dokážeme plniť princípy demokracie?.......
Už grécky filozof Aristoteles sa zamýšľa nad demokraciou, ktorú považuje za ,,zlú a zvrátenú". Slo-
boda u neho, rovnako ako u Platóna, predstavuje hlavný princíp demokracie. Charakterizovaná je 
dvoma bodmi: ,,1.Každý jedinec striedavo vládne a je ovládaný- (môže sa podieľať na obsadzova-
ní riadiacich postov v obci), 2.Každý žije ako chce“..... 
Demokracia nie je ideálne spoločenské zriadenie, ale ako hovoria fundovanejší, nič lepšie zatiaľ nebo-
lo vymyslené. Vyžaduje si plnohodnotnú osobnosť schopnú kritického myslenia. Sme toho schopní?....
Občan by bol najradšej, keby nemal žiadne starosti kvôli svojmu mestu a spolieha sa na zvole-
ných predstaviteľov- poslancov. Poslanci hlasujú za prijatie uznesení na zhromaždeniach Ms zastu-
piteľstva. Nie je ľahké nájsť konsenzus a uspokojiť všetkých voličov, keďže ľudia sme rôzni, ale nič 
lepšie sme zatiaľ nevymysleli. 
Môj názor na vzor dobrého poslanca je:
- celoživotné vzdelávanie- nikdy sa neuspokojiť s tým, čo vieme a čo sme dosiahli- práca na sebe
- lokálpatriotizmus- vzťah k histórii, tradíciám a pokladom svojho mesta- neustále ich pripomínať a 
chrániť
- konzervatívnejší postoj- zachovanie európskej kultúry
- komunikačné zručnosti
- neklamať, nekradnúť a hovoriť pravdu.

Klára Štroffeková, poslankyňa MsZ:

Vážení daňovníci miestnych daní a poplatku 
za komunálny odpad
Mesto Kremnica ako správca dane z nehnuteľností, dane za psa, poplatku za komunálny odpad a 
drobný stavebný odpad týmto pripomína občanom mesta – daňovníkom, že do 30.9.2018 je potreb-
né uhradiť druhú splátku miestnych daní.

Touto cestou vyzývame všetkých daňovníkov, ktorí doposiaľ daň z nehnuteľností, daň za psa a po-
platok za komunálny odpad na rok 2018 ešte neuhradili, aby si túto povinnosť splnili najneskôr do 
30.9.2018, a to buď zaplatením v pokladni Mestského úradu v Kremnici č.d. 2, alebo na bankový účet 
mesta a vyhli sa tak prípadným sankciám.

Bližšie informácie Vám radi poskytneme na ekonomickom oddelení Mestského úradu v Kremnici č.d. 3 
alebo na tel. číslach 045/228 97 40, 045/228 97 29.

Priestor pre volených predstaviteľov samosprávy Bude v Kremnici 
obchodný reťazec?
Veronika Chrienová

V marcových Kremnických novinách sme infor-
movali, že poslanci jednohlasne prijali uznesenie, 
ktoré schvaľuje zámer obchodného reťazca vy-
budovať v meste Kremnica prevádzku v lokalite 
ľahkoatletického ihriska. Dnes je to už inak.

Najskôr prenájom, potom predaj
Napriek tomu, že pred pol rokom sa poslanci 
stavali k zámeru vybudovať na Sokolskom ihris-
ku prevádzku nákupného strediska pozitívne, na 
septembrovom zastupiteľstve sa niekoľkí z nich 
postavili proti návrhu primátora Alexandra Feren-
číka. Napriek námietkám niektorých poslancov 
uznesenie, ktorým mesto vyhlasuje obchodnú ve-
rejnú súťaž na odpredaj pozemkov, poslanci väč-
šinovo schválili. 
Súčasťou súťaže je požiadavka o zachovanie 
športových plôch, ktoré by si tak mohli prejsť zá-
sadnou rekonštrukciou. Primátor Alexander Fe-
renčík v návrhu súťaže tiež trvá na počiatočnom 
prenájme pozemkov, ktoré by po kolaudácii stav-
by mohlo mesto odpredať. Podľa slov primátora 
mesta záujem o pozemky zatiaľ prejavili obchody 
Tesco, Billa a Terno. Výzva je definovaná pre ne-
obmedzený počet uchádzačov, ktorí spĺňajú pod-
mienky súťaže.

Argumentujú chýbajúcou verejnou diskusiou
Proti návrhu obchodnej súťaže na vybudovanie 
supermarketu na Sokolskom ihrisku sa postavi-
li aj dvaja kandidáti na funckiu primátora Krem-
nice - Martin Novodomec a Jaroslav Slašťan. V 
spoločnom stanovisku uvádzajú, že sú síce plne 
za vybudovanie obchodného centra a zveľade-
nie športovísk, no nepozdáva sa im koncepcia 
návrhu. Tá má podľa nich množstvo nedostatkov, 
ktoré by mohli celý postup v budúcnosti skom-
plikovať. Na zasadnutí mestského zastupiteľtsva, 
kde sa o návrhu rokovalo, však vyjadrili aj nespo-
kojnosť s chýbajúcou verejnou diskusiou. Tá chýba 
predovšetkým kandidátovi Jaroslavovi Slašťanovi, 
podľa ktorého medzi obyvateľmi mesta nepre-
vláda jednoznačný názor.

Na prejednávanie prišli aj obyvatelia mesta
O tom, že Kremničania o tému majú záujem, sved-
čí aj ich účasť na zasadnutí mestského zastupi-
teľstva. Vystúpila aj mama Mateja Tótha, ktorého 
memoriál Zasmečuj deťom zdravie sa každoročne 
organizuje práve na Sokolskom ihrisku. Pani Tótho-
vá sa vyjadrila za vybudovanie obchodu, pričom 
ocenila možnosť obnovy športoviska. ,,Momentál-
ne sú na Sokolskom ihrisku katastrofálne podmien-
ky," vyjadrila sa.
Vystúpila aj Jana Sýkorová, ktorá v minulosti or-
ganizovala petíciu proti stavbe na ihrisku. Tento-
krát sa jej príspevok týkal zaradenia dopadu na 
životné prostredie do podmienok zmluvy. ,,Určite 
sa bude posudzovať vplyv na životné prostredie 
pri osobných rokovaniach," vyjadril sa Ferenčík. 
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Vlastníctvo, jeho ochrana a zásahy do vlast-
níckeho práva časť I

Čo sa rozumie pod pojmom vlastnícke právo, 
jeho forma a vznik
Vlastnícke právo je jedným z vecných práv, ktoré 
oprávňuje osobu, aby v medziach zákona pred-
met svojho vlastníctva držala, užívala, požívala 
jeho plody a úžitky a nakladala s ním.
Vlastniť vec môže v plnom rozsahu jediná osoba 
ako výlučný vlastník, alebo viacero osôb formou 
spoluvlastníctva a to buď podielového alebo 
bezpodielového.

Bezpodielové spoluvlastníctvo môže vzniknúť 
jedine medzi manželmi. Naopak, podielové spo-
luvlastníctvo môže vzniknúť viacerými spôsobmi 
a to najmä dohodou (napr. kúpnou, darovacou 
zmluvou), na základe rozhodnutia súdu či iné-
ho štátneho orgánu alebo aj na základe zákona 
(napr. ak sa bývalí manželia nevysporiadajú v 
lehote troch rokov od rozvodu manželstva).

Ochrana a zásah do práv vlastníka
Základným formálnym prameňom práva upra-
vujúcim vlastnícke právo v podmienkach Sloven-
skej republiky je Ústava Slovenskej republiky, kto-
rá v čl. 20 stanovuje, že každý má právo vlastniť 
majetok. Vlastnícke právo všetkých vlastníkov 
má rovnaký zákonný obsah a ochranu. Následne 
§ 124 Občianskeho zákonníka priznáva rovnaký 
rozsah práv, povinností, ako aj rovnaký stupeň 
ochrany všetkým vlastníkom veci.

Napriek uvedenému právny poriadok Slovenskej 
republiky rozoznáva viacero inštitútov, ktorými 
sa buď čiastočne alebo v plnom rozsahu zasi-
ahne do vlastníckych práv osoby a to aj napriek 
jej nesúhlasu.

Vyvlastnenie
Najväčším zásahom do vlastníckeho práva je 
tzv. vyvlastnenie. Možnosť využitia tohto inštitútu 
priznáva už samotná Ústava SR v čl. 20 ods. 4. 
Vyvlastnenie alebo nútené obmedzenie vlastníc-
keho práva je možné iba:

1) v nevyhnutnej miere;
2) vo verejnom záujme;
3) na základe zákona; a
4) za primeranú náhradu.

Ak nie je v plnej miere splnená čo i len jedna z 
vyššie uvedených podmienok, nie je možné pris-
túpiť k vyvlastneniu, resp. by v takomto prípa-
de išlo o nezákonné vyvlastnenie a vlastník má 
právo domáhať sa neplatnosti tohto postupu na 
súde.

Iné formy zásahu do práv vlastníka
Ďalšími zásahmi do práv vlastníka, ktoré bližšie 
rozoberieme v nasledujúcich vydaniach Krem-
nických novín, sú napr. záložné právo, vecné 
bremeno, ale aj inštitúty ako vyporiadanie po-
dielového spoluvlastníctva súdnou cestou alebo 
oprávnenie polície vykázať vlastníka zo spoloč-
ného obydlia na 10 dní.

Ako Vám vieme pomôcť?
V AK JUDr. Lucie Luptákovej Vám vieme poskyt-
núť komplexné právne služby v oblasti ochrany 
vlastníckych práv či už formou právneho po-
radenstva, mimosúdnych rokovaní s ostatnými 
spoluvlastníkmi za účelom uzavretia dohody 
alebo podania návrhu na súd vrátane komplet-
ného právneho zastúpenia v konaní až do prá-
voplatného rozhodnutia vo veci.

Priestor pre volených predstaviteľov samosprávy

Vyhlásenie časti poslancov mestského zastupiteľstva k uzneseniu mestského zastupiteľstva číslo 96/1809

Na svojom zasadnutí dňa 6. septembra 2018 prijalo mestské zastupiteľstvo uznesenie číslo 96/1809, 
ktorým bol mimo iného schválený spôsob predaja časti stávajúcich stavieb a pozemkov v priestore 
ľahkoatletického ihriska o výmere cca 6000 m2 formou obchodnej verejnej súťaže a podmienky 
tejto obchodnej verejnej súťaže. Účelom tohto predaja je výstavba a budúca prevádzka supermar-
ketu, v ktorom 85 % predajnej plochy bude tvoriť potravinový sortiment so zachovaním existujúcich 
športovísk. Toto uznesenie bolo prijaté hlasmi šiestich poslancov, štyria sa zdržali hlasovania a 3 
neboli účastní. Mnohí toto uznesenie prezentujú tak, že sa prijalo zásadné rozhodnutie, ktoré umožní 
urýchlenú výstavbu nákupného centra. My to tak nevnímame. Dokonca sa domnievame, že to, čo sa 
dnes tvári ako urýchlenie výstavby nákupného centra, môže ešte znamenať jeho skomplikovanie a 
spomalenie a vznik vážnych komplikácií pre mesto v budúcnosti. Hneď v úvode chceme zdôrazniť, 
že sme plne za to, aby v našom meste bolo čím skôr vybudované moderné nákupné centrum s pre-
važujúcim potravinárskym sortimentom. Obyvatelia nášho mesta si to zaslúžia. Nemáme zásadný 
problém ani s umiestnením budúceho nákupného centra v navrhovanom priestore ľahkoatletického 
ihriska a priľahlých plochách pri zachovaní a zveľadení stavajúcich športovísk a optimálnom pries-
torovom rozmiestnení jednotlivých objektov. Vážne výhrady máme predovšetkým voči celkovej kon-
cepcii, ktorá vyplýva z prijatého uznesenia. Podľa tejto koncepcie sa najskôr bude konať obchodná 
verejná súťaž, z ktorej vzíde budúci investor nákupného centra, s ktorým bude uzatvorená zmluva o 
budúcej kúpnej zmluve na pozemky a niektoré stavby a až potom bude riešená zmena územného 
plánu, ktorá v danom priestore umožní výstavbu nákupného centra. Domnievame sa, že správny 
a z hľadiska zabezpečenia záujmov mesta a jeho obyvateľov žiaduci postup by mal byť taký, že 
najskôr v réžií mesta bude schválená zmena územného plánu, ktorá detailne určí rozmiestnenie jed-
notlivých objektov v danom priestore a až na základe tejto zmeny územného plánu, bude následne 
pristúpené ku ďalším krokom, vrátane vyhlásenia obchodnej verejnej súťaže a uzatvorenia potreb-
ných zmlúv s investorom. Pri takomto postupe si mesto zachová svoju suverenitu pri rozhodovaní o 
priestorovom rozmiestnení jednotlivých objektov, prístupových ciest, parkovísk a umožní to aj verejnú 
diskusiu o tomto rozmiestnení. Zo schváleného uznesenia vyplýva, že uzatvorením zmluvy o budúcej 
kúpnej zmluve sa stane záväzným  umiestnenie všetkých objektov na predmetnej ploche, tak ako to 
predložil víťazný investor, s ktorým bude uzatvorená zmluva o budúcej kúpnej zmluve  a až potom 
sa pristúpi ku zmene územného plánu na danej ploche. Možnosti akýchkoľvek neskorších korekcií 
tohto umiestnenia zo strany mesta budú viazané výlučne na súhlas investora. A teraz si predstavme, 
že pri následnom schvaľovaní zmeny územného plánu dôjde ku komplikáciám (čo nebýva výni-
močné, ako napr. požiadavky pamiatkárov, obyvateľov priľahlých bytoviek, ako aj ďalších osôb). 
Schvaľovací proces zmeny územného plánu sa môže neúmerne predlžovať. Investor môže tlačiť na 
mesto, že súťažou a podpísaním zmluvy o budúcej kúpnej zmluve  akceptovalo návrh investora na 
umiestnenie objektov podľa jeho štúdie a fakticky garantovalo, že s tým v rámci zmeny územného 
plánu aj ďalších súvisiacich konaní, nebudú problémy. Ťažko predvídať, ako sa v tejto situácií zacho-
vá investor, ale možno predpokladať, že ako podnikateľský subjekt si bude tvrdo obhajovať svoje 
vlastné záujmy. Naše mesto s tým má pomerne bohaté a žiaľ výlučne negatívne skúsenosti (napr. 
lyžiarske stredisko Skalka, mestské kúpalisko Katarína). Každý uzná, že, ak sa to dá, tak je lepšie 
takejto situácií sa vopred vyhnúť a to tak, že bude zmenená  postupnosť krokov a najskôr v réžií 
mesta ako zákonného obstarávateľa schváliť zmenu územného plánu v predpokladanej lokalite 
výstavby nákupného centra a až následne pristúpiť k uzatvoreniu záväzného zmluvného vzťahu 
s investorom. V takomto prípade základom pre rozmiestnenie objektov v danom priestore bude 
schválená zmena územného plánu. Takýto postup považujeme za ďaleko lepší a transparentnejší 
oproti schválenému postupu a úplne sa tým eliminujú riziká a nebezpečenstvá pre mesto, ako je 
naznačené vyššie. Že tým dôjde k omeškaniu výstavby nákupného centra? Nedomnievame sa. Ak 
by sa práce na zmene územného plánu začali v súčasnosti, tak pri dobrej koordinácii za cca štyri 
mesiace môže byť tento proces ukončený a nové mestské zastupiteľstvo už v januári 2019 môže 
rozhodnúť o ďalšom postupe a vyhlásiť obchodnú verejnú súťaž. O ďalší mesiac už môže byť známy 
víťaz a môže byť s ním uzatvorený záväzný zmluvný vzťah.  Pri nakladaní s verejným majetkom by 
zo strany orgánov mesta vždy mala prevládnuť racionálna úvaha a istá opatrnosť, nad aktuálny-
mi záujmami. Za takýto záujem v súčasnosti považujme predvolebnú kampaň pred komunálnymi 
voľbami 10. novembra, ktorá podľa nášho názoru niektorých motivuje k tomu, že rozhodnutie o 
výbere investora v záujme získania predvolebných bodov treba maximálne urýchliť. Máme za to, 
že predvolebný zápas plný emócií a predvolebných sľubov (často nepodložených), nie je vhodnou 
dobou na prijatie definitívneho rozhodnutia v tak závažnej záležitosti, ako je zmluva s investorom o 
výstavbe nákupného centra, ktorá si naopak vyžaduje chladnú hlavu a racionálny prístup. Chceme 
tiež poukázať na skutočnosť, že primátor predložil mestskému zastupiteľstvu prvý písomný materiál 
vo veci vybudovania nákupného centra v našom meste v mesiaci marec 2018, t.j. po vyše troch ro-
koch od svojho nástupu do funkcie primátora. Na rokovanie zastupiteľstva dňa 15.3. 2018 primátor 
predložil zámer spoločnosti Tesco Stores SR, a.s. vybudovať v našom meste v lokalite ľahkoatletic-
kého ihriska obchodnú prevádzku so zachovaním rozsahu a funkcie športovísk a účelových stavieb 
v danej lokalite. Tento zámer bol zastupiteľstvom podporený. Avšak ďalší písomný materiál v tejto 
veci bol zo strany primátora predložený zastupiteľstvu až teraz v mesiaci september 2018. Takýto 
prístup zo strany primátora nesvedčí o tom, že by to pre neho bola prvoradá priorita. Chápeme 
želanie obyvateľov nášho mesta, aby už konečne aj v našom meste čím skôr vyrástlo solídne ná-
kupné centrum, na ktoré budeme hrdí a v ktorom budeme všetci radi nakupovať. Ale toto legitímne 
želanie sa nesmie stať zámienkou, aby boli vytvorené podmienky k tomu, že mesto sa môže dostať 
v budúcnosti do ťažkých sporov s investorom výstavby nákupného centra a vlastnou nerozvážno-
sťou môže utrpieť značnú finančnú ujmu. Áno, chceme nákupné centrum, ale pri zachovaní takého 
postupu, ktorý mesto nevystaví zbytočným rizikám v budúcnosti. Za ďaleko lepšie a transparentnej-
šie považujeme taký postup, že mesto vo vlastnej réžií zabezpečí potrebnú zmenu územného plánu, 
ktorá umožní v priestore ľahkoatletického ihriska výstavbu nákupného centra. A práve v procese 
schvaľovania zmeny územného plánu bude môcť dôjsť ku zladeniu záujmov investora so záujmami 
a potrebami verejnosti (po nevyhnutnej verejnej diskusii). Nikdy nezáleží len na cieli, ale aj na pros-
triedkoch ako sa k tomuto cieľu dopracujeme. Ani správny a prospešný cieľ neodôvodňuje použitie 
nesprávnych metód a postupov na jeho dosiahnutie. Zachovajme si aj pri tomto vecný a racionál-
ny pohľad. Nevystavujme mesto zbytočnému riziku. To, čo sa dnes tvári, že znamená urýchlenie 
výstavby nákupného centra, môže ešte znamenať jeho skomplikovanie a spomalenie. Podobných 
prípadov, kedy sa mestá dostali do sporov s investormi by sme na Slovensku našli veľa (aktuálny 
je napr. prípad výstavby garážového domu v meste Michalovce). Netreba veriť ani tomu, že všetky 
problémy vyrieši dobrá zmluva s investorom.

Poslanci mestského zastupiteľstva v Kremnici: Klára Štroffeková, Martin Novodomec, Jaroslav Slašťan, 
Alexander Sekaj. 

K vyhláseniu sa pripája aj poslankyňa Viera Vaská, ktorá nebola prítomná na zasadnutí mestského 
zastupiteľstva dňa 6. 9. 2018.

Vyhlásenie niekoľkých poslancov MsZ: text neprešiel jazykovou korektúrou
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NBS opravuje karner Mestského hradu
Veronika Chrienová, foto: NBS - MMM

Do konca októbra by mali prebiehať staveb-
né práce na karneri Mestského hradu v Kremnici. 
Dovtedy bude karner uzavretý aj pre návštevní-
kov hradu. Ostatné expozície sú však prístupné 
bez obmedzení. 
Podľa Miriam Kostrianovej z Múzea mincí a medai-
lí komplexná obnova hradu prebiehala v 90tych 
rokoch minulého storočia, no v posledných ro-
koch NBS - Múzeum mincí a medailí zabezpečuje 
opätovnú obnovu objektov v areáli. ,,Povinnosťou 
vlastníka kultúrnej pamiatky je však starať sa o jej 
zachovanie a udržiavať ju v dobrom stave," pribli-
žuje Kostrianová. V rámci stavebných úprav bude 
na objekte podľa Kostrianovej vymenená šindľo-
vá krytina vrátane latovania, výmeny podbíjania, 
lokálnej opravy fasády, obnovy náterov stolár-

skych, tesárskych a kovových konštrukcií, lokálnej 
výmeny dlažby prízemia, očistenia kamenných 
prvkov umelecko-remeselným spôsobom a ich 
hydrofobizácia, potrebné statické zabezpečenie 
kostnice karnera vrátane vykonania archeologic-
kého výskumu v súvislosti s výkopovými prácami 
súvisiacimi so statickým zabezpečením.

Spodná časť karneru, vybudovaného na kruhovom pô-
doryse slúžila ako kostnica a vrchná časť plnila funkciu 
kaplnky. Pôvodne bola kaplnka zasvätená sv. Michalovi, 
neskôr v roku 1430 sv. Ondrejovi. Steny kaplnky zdobia 
gotické maľby znázorňujúce scény zo života sv. Erazma. 
Počas reformácie slúžil karner ako zbrojnica. Ako sakrál-
na stavba začala opäť fungovať až po roku 1715.  

Kedy bude ďalší ročník ocenenej akcie Big Air v meste?
BAVM

V sobotu 15. septembra mesto Kremnica v rámci 
osláv 690. výročia založenia mesta ocenilo jed-
notlivcov aj organizácie, ktoré sa významným 
spôsobom zaslúžili o rozvoj a zveľaďovanie mes-
ta. Nechýbalo medzi nimi ani podujatie Big Air v 
meste. 
,,Sme veľmi radi, že sme sa ocitli na zozname ude-
lených uznaní a veľmi si to vážime. Je to oficiálne 
poďakovanie pre všetkých dobrovoľníkov, ktorí 
sa zaslúžili o to, že sa nám toto podujatie podari-
lo za dvanásť rokov dotiahnuť až na takú vysokú 
úroveň,“ uviedol hlavný organizátor BAVM Ondrej 
Horváth. Za uplynulý rok sa kremnickému občian-
skemu združeniu FRST Crew podarilo zorganizovať 
dva úspešné ročníky obľúbenej akcie.
V auguste 2017 sa na kúpalisku Katarína po prvý 
raz konal letný Big Air v meste. Po rokoch, aj keď 
len na pár dní, opäť ožil tento areál a to nielen fre-
estyle adrenalínovou súťažou, ale aj hudobným 
festivalom. Následne vo februári 2018 organizátori 
pripravili v poradí už 11. ročník zimného podujatia 

Big Air v meste. Pred pár dňami sa však organi-
začný tím dohodol, že v budúcom roku sa zimný 
Big Air v meste 2019 konať nebude. ,,Dôvodov bolo 
niekoľko, no ten hlavný je asi potreba oddýchnuť 
si po organizačne extrémne náročných posled-
ných podujatiach. Chceme načerpať nové sily aj 
motiváciu do ďalších ročníkov,“ vysvetlil Ondrej 
Horváth. 
Avšak organizátori majú aj dobré správy. V zá-
vislosti od situácie na kúpalisku a dohody s maji-
teľom, sa chcú v lete 2019 pokúsiť o usporiadanie 
druhého ročníka letnej verzie BAVM. 
Okrem toho ich čaká veľká výzva na rok 2020.
,,V roku 2020 chceme zimný Big Air v meste zara-
diť do série pretekov Európskeho pohára v snow-
boardingu a freestyle lyžovaní. Toto rozhodnutie 
je ambiciózne, no po poslednom ročníku sme do-
speli k záveru, že Kremnica na to potenciál má a 
my sme to schopní zvládnuť. Je to však už vyso-
ká liga a musíme sa na to dobre pripraviť,“ uzavrel 
Ondrej Horváth. 

Nová kniha Kremnica a Kremničania 
je v predaji
Veronika Chrienová

Publikácia Kremnica a Kremničania (edícia Ako 
sme tu žili) je zbierkou výpovedí kremnických ro-
dákov alebo tých, ktorí tu prežili časť svojho života.  
Zostavovateľ knihy Vladimír Bárta zozbieral prí-
behy a spomienky napríklad najlepšieho sloven-
ského bežca na lyžiach Rudolfa Čillíka, Vojtecha 
Schmidta a ďalších. V knihe nájdete aj spomien-
ky na kremnické obchody, niečo o histórii tenisu, 
šachu, zaujímavosti Bystrickej doliny, informácie o 
minulosti kremnického termánleho kúpaliska, ale 
aj niečo o stálici v našom meste - Mincovni.
Edíciu Ako sme tu žili založil Vladimír Bárta v roku 
2010, Je zbierkou obrazovo - textových materiálov 
o histórii slovenských miest. Vydavateľom knihy je 
AB ART press, ktorí sľubujú aj pokračovanie edície 
druhým dielom knihy v roku 2019. Tá by mala byť 
zameraná na život v meste v druhej polovici 20. 
storočia. 
Kremničania, ktorí majú záujem podeliť sa o svoje 
osobné spomienky, či majú vo svojich zbierkach 
zaujímavé fotografie, môžu prispieť mailom na 
barta@abartpress.sk alebo poštou na adresu AB 
ART press, Lichardova 51, 976 13 Slovenská Ľupča.
Knihu Kremnica a Kremničania si môžete zakúpiť v 
Kultúrnom a informačnom centre mesta Kremnica. 

Otváracie hodiny 
Pondelok - piatok: 8.00 - 16.00
Sobota: 9.00 - 15.00

Cena: 18 €

Na parkovisku Jeleň pribudne 
predajňa slovenských potravín
Veronika Chrienová

Primátor mesta Kremnica Alexander Ferenčík avi-
zuje zmeny na parkovisku Jeleň. 
Tie sa týkajú odstránenia kríkov, ktoré by mala na-
hradiť predajňa slovenských farmárskych potravín. 
,,Na tomto mieste by už v najbližšom období mal 
otvoriť malú predajňu Farmfoods – farmársky re-
ťazec, ktorý prináša čisto slovenské výrobky vy-
produkované na vlastných farmách," vysvetľuje 
Ferenčík. Ten dodáva, že predajňa bude pozost-
ávať z dvoch osadených kontajnerov o rozmere 
približne 6x5 m. Ferenčík tiež sľubuje, že parkovisko 
Jeleň by si mohlo prejsť komplexnejšou rekonštruk-
ciou. Tá by mala pozostávať z výmeny dlažby na 
tržnici a obnovy stánkov, ktoré mnohí Kremniča-
nia počas sezóny navštevujú. Návrh na zaraďanie 
opráv do rozpočtu mesta by mal byť predložený 
zastupiteľstvu ešte tento rok.
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Spomíname 
na svojich blízkych

Dňa 5. októbra uplynú 2 roky, čo nás navždy 
opustil náš milovaný 

Oldrich Vajs

S láskou spomínajú družka Marta 
a dcéry Hortenzia a Zuzana s rodinou

2019
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KREMNICA
na historických pohľadniciach
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v 
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informačnom 
centre mesta

ZÁPISNÍK MESTSKEJ POLÍCIE
Dlhá a namáhavá cesta domov.
Dňa 28.5.2018 v skorých ranných hodinách 
20-ročný Dušan B. z Kremnice, 21-ročný Adam S. 
z Bartošovej Lehôtky s priateľkou a 19-ročný To-
máš Z.  z Kremnice ukončili svoje dlhé a plodné 
posedenie v jednom z pohostinstiev v Kremnici a 
vybrali sa cez celé mesto smerom na Hornú Ves. 
Všetci mali skvelú náladu, ktorú chceli preniesť na 
svoje okolie, aj napriek pokročilému času a tomu, 
že nasledujúci deň je pracovný (ani jeden z nich, 
pravdepodobne a dúfajme, do práce nevstával). 
Svoju náladu začali prejavovať na pešej zóne, kde 
svojim hlučným správaním prebrali zo spánku 
niekoľko, nie zvlášť nadšených občanov/ľudí. Ná-
sledne sa jednému z nich zdalo zábavné vyliezť 
na balkón súkromného  domu na pešej zóne, kde 
si urobil zopár hrdinských  selfie. Ostatní nechceli 
byť horší, a tak vyliezli za ním a robili si hromad-
nú adrenalínovú  selfie. Na ich veľké šťastie, maji-
teľ domu nebol v tom čase doma, inak by mohli 
pokračovať ďalším adrenalínovým kúskom voľný 
pád z balkóna – bez padáka“. Keď to už nebolo 
až tak zábavné, zliezli dolu, kde rozprestreli veľké 
slnečníky a začali sa po nich šplhať a púšťať ako 
hasiči po tyči. Na konci pešej zóny sa im zapáčil 
veľký črepník s okrasnou tujou, pričom usúdili, že 
táto zeleň potrebuje pravidelné a dostatočné za-
vlažovanie a  tak ho premiestnili rovno do potoka. 
Cestou na Hornú Ves sa im zdalo, že toho vtip-
ného a zábavného ešte neurobili dosť, a tak na 
čerpacej stanici zobrali všetky dopravné kužele a 
premiestnili ich o značný kus ďalej, kde skončili v 
tráve, v snahe zdokonaliť dopravné značenie v 
danom úseku komunikácie. Na záver svojej dlhej 
a namáhavej cesty  zanechali zopár ,,vtipných“ 
pamiatok na seba aj v obci Horná Ves. 
Po objasnení celej veci aj za pomoci mestského 
kamerového systému boli všetci zúčastnení tejto 
dlhej a zábavnej cesty domov predvolaní na útvar 
MsP, kde okrem náhrady spôsobených škôd, boli 
za svoje výkony odmenení blokovou pokutou. 

Kde domov můj...
Dňa 29.7.2018, v čase o 02.00 hod., doľahla na 
61-ročného Jaroslava S. z Kunešova riadna únava 

a pocítil strašný deficit spánku. Keďže bol vďaka 
pravidelnému a poctivému dopĺňaniu tekutín v 
podobe kvalitného vína zn. ,,píííp“ (nakoľko ne-
môžeme robiť tomuto výrobku reklamu, tak dám 
iba to, čo výrobca o svojom produkte píše a to, 
že „Alkoholický nápoj z ovocného vína s jablko-
vou arómou, so sladidlami a cukrom, vyrobený v 
Maďarsku“) dosť dezorientovaný, mal pocit, že je 
v blízkosti svojho rodného domčeka. Doma zrej-

me majú oplotenie bez bráničky, lebo keď natrafil 
na plot, tento preliezol. A taktiež doma zásadne 
chodia dnu oknom, nakoľko, keď prišiel k záhrad-
nej chatke, vylomil na okne okenice, rozbil okno 
a potom, ako si ho otvoril, vliezol dnu, kde zaspal 
spánkom spravodlivých. Jaroslavovi S. sa ešte ne-
stihlo ani začať snívať a už bol zobudený. Nebol 
však zobudený ranným spevom vtáčikov, prípad-
ne výkrikmi kohúta, ale hliadkou MsP. Ďalšie ne-
príjemné prekvapenie bolo, že sa nenachádza v 
rodnom domčeku, ale v areáli ZŠI pre SP na Ze-
chenterovej ulici, a to v ich záhradnej chatke. Tak-
tiež zistil, že to červené okolo neho a na ňom nie 

sú pozostatky červeného vína, ale krv z jeho po-
ranenej ruky, ktorú si porezal pri odbornom otvá-
raní okna. Z uvedeného dôvodu bola Jaroslavovi 
S. privolaná RZP a v uvedenej veci bolo začaté 
objasňovanie na útvare MsP. 
PS: Je na zváženie odporučiť výrobcovi kvalitné-
ho vína zn. ,,píííp“, aby na etiketu začali uvádzať 
maximálnu dennú dávku s upozornením, že po 
jej prekročení môže dôjsť k čiastočnej až totálnej 
paralyzácii tela, prípadne dezorientácii v čase a 
priestore. O uvedenom máme v našom meste tak 
bohaté skúsenosti, že by sme vedeli vypracovať 
aj odbornú štúdiu s fotodokumentáciou obetí. 

Slnečné okuliare
Dňa 17.05.2018 v doobedných hodinách bolo 
v našom meste krásne slnečné počasie. Práve 
toto bol zrejme dôvod, že sa 25- ročný Michal B. 
z Kremnice rozhodol zadovážiť si ochranu svojich 
očí v podobe slnečných okuliarov. Pobral sa rovno 
do OD Jednota a začal si prezerať vystavené sl-
nečné okuliare a zvažovať, ktoré by vylepšili jeho 
aj tak už skoro perfektný image. Po dlhšom váhaní 
si vybral jedny krásne okuliare, ale nakoľko si ne-
bol istý, či sú tie pravé, rozhodol sa ich iba vypoži-
čať na skúšku.  A tak s nimi z obchodu odišiel bez 
toho, aby za ne zaplatil. Pár hodín chodil v oku-
liaroch po meste a poctivo ich skúšal v rôznych 
situáciách, ale tuhľa nastal problém. Slnko zaha-
lili oblaky, a tak zrazu slnečné okuliare boli zby-
točné. Zrejme Michal B. nepredpokladal, že slnko 
tohto roku ešte vyjde, tak sa rozhodol okuliare 
vrátiť späť do obchodu. Problém nastal v momen-
te, keď si od predavačky žiadal za okuliare vrátiť 
hotovosť, ale nevedel predložiť pokladničný blok 
(asi chudák zničený ťažkou prácou zabudol, že si 
okuliare iba požičal). Na základe požiadavky o 
vyplatenie peňazí si personál OD Jednota prezrel 
záznam z kamerového systému, kde bol Michal B. 
zaznamenaný, ako si ,,požičiava“ okuliare a uve-
denú vec oznámili na MsP Kremnica. Po objasnení 
veci bolo zistené, že Michal B. si v poslednej dobe 
už viackrát ,,požičal“ cudzie veci a peniaze, a tak 
bola vec odstúpená orgánom činným v trestnom 
konaní pre podozrenie z trestného činu.
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ZŠ na Angyalovej ulici tento školský rok vstupuje 
do projektu ERAZMUS+
Ivana Horváthová

Aj my sa pripojíme k školám, ktoré realizujú projekt 
s podporou programu Európskej Únie  Erasmus+
V sekcii Školské vzdelávanie – KA229 Školské vý-
menné partnerstvá našej škole schválili grant vo 
výške 21 156,00€.  Celková výška grantu celého 
projektu je skoro 70 000,00€. Našimi partnerský-
mi školami sú Základné školy z mesta Nový Jičín 
v Českej republike a z obce Končanica v Chorvát-
sku. Pod názvom ,,Tracking  the Common Heritage 
Steps“ (Sledovanie spoločných krokov dedičstva) 
sa skrývajú aktivity troch základných oblastí: Kul-
túra a história, Spoznávajme sami seba a Prírodné 

okolie.   Čakajú nás tri výmenné pobyty do zahra-
ničia. Začiatkom novembra pôjdu dvaja učitelia 
do Nového Jičína na úvodné stretnutie. V Novom 
Jičíne v januári 2019 budeme pracovať aj s digi-
tálnymi technológiami.  Vytvoríme zo žiakov 6. – 
7. ročníka zmiešané tímy a pripravíme videoklip s 
prehliadkou týmto krásnym českým mestom. 
Čakajú nás dva roky plné zaujímavých aktivít, 
spoznáme nových priateľov a život v susedných 
krajinách. Budeme navzájom zisťovať podrobné 
informácie o domovských mestách partnerov a zo 
získaných informácií  napíšeme príbehy, preložíme 

ich do anglického jazyka a vytvoríme kvartetá i 
pexesá. Takto pripravené texty si  navzájom pre-
čítame na stretnutí v Kremnici v septembri 2019. 
V rámci aktivít v oblasti Prírodné okolie budeme 
zbierať rastliny a vytvárať z nich herbáre. Na vy-
chádzkach do okolia domácich miest si odfoto-
grafujeme krásy našej prírody, ktoré potom odpre-
zentujeme na návšteve v Chorvátsku v máji 2020, 
kde zároveň aj ukončíme naše projektové aktivity.
Podrobné informácie o realizácii projektu budú 
priebežne zverejňované na webovej stránke našej 
školy www.zsangykrc.edupage.org. 

Poďme spolu prežívať školský rok 2018/ 2019 
na Základnej škole na Angyalovej ulici!
Ivana Šebeňová

Školský rok sme úspešne otvorili. Žiaci prišli v plnej 
paráde. Prváčikovia po prvých neistých krokoch 
spoznávajú taje školského života. A deviataci už 
teraz vedia, že ich čaká prelomový rok. 
Pre nás učiteľov je každý rok prelomový. Naša 
práca je stále o niečom novom. Žiadny školský rok 
nie je rovnaký. Každý má svoje čaro. Sme oddých-
nutí a tešíme sa na nové výzvy, ktoré nám nový 
školský rok 2018/ 2019 prinesie. 
Už od jeho začiatku sme prijali správu o tom, že 
opäť bude plný projektov. Budeme sa snažiť na-
šich žiakov do nich zapájať, alebo prostredníc-
tvom nich spríjemniť, zmodernizovať a zlepšiť ich 
štúdium.
Aj tento rok spúšťame školské rádio, ktoré každú 
stredu prináša informácie z úst šikovných žiakov. 
Hlavnými koordinátormi sú najstarší deviataci Zuz-
ka Roobová, Filip Košík a Emma Strohnerová. Budú 
sprevádzať kroky ostatných žiakov, ktorí sa stanú 
ich nasledovníkmi. 
Pilotne by sme radi začali s projekciou mesačných 
správ. Na chodbách 1. a 2. stupňa sú umiestnené 
televízne obrazovky, ktoré sa raz mesačne preme-
nia na vysielanie dvoch moderátorov o dianí na 
škole. Ktovie, možno tu rastú budúci moderátori 
rádia, či televízie. Držte nám palce!
Okrem mesačného spravodajstva televízne obra-
zovky premietajú pestré dianie v škole. Sú tu pre-
zentácie z vyučovacích hodín, oznamy, fotografie 
z výletov a exkurzií, odborné informácie a veľa, 
veľa nového. Pokojne sa rodičia aj ostatní priatelia 
školy zastavte a informujte o tom, čo vaše dieťa 
prežíva. 
Prácu pedagógom uľahčujú asistenti, ktorí po-
kračujú vo svojej práci aj v tomto školskom roku. 
Máme momentálne u nás troch asistentov, ktorých 
sme získali cez Eurofondy. Nemožno zabudnúť na 
veľký prínos školského psychológa, ktorého sme 
získali pre našu školu taktiež v minulom školskom 
roku. Práca pani psychologičky Sojákovej je neoce-
niteľná a v dnešnej dobe nevyhnutná. Jej odbornú 
pomoc môžu využívať nielen žiaci, ale aj učitelia 
či rodičia. Neustále máme monitorovanú situáciu 
v škole, aby boli eliminované akékoľvek prejavy 
ubližovania či šikany. Chceme, aby u nás pano-
vala priateľská atmosféra v čo najväčšej možnej 
miere. 
Okrem personálneho zabezpečenia pracujeme aj 
na skvalitňovaní materiálneho vybavenia školy.

Tento školský rok budeme realizovať ďalší projekt 
s názvom SEPARÁCIOU ODPADU K ZDRAVŠIEMU 
PROSTREDIU. Odpad je vec, ktorej sa majiteľ chce 
zbaviť, alebo tiež hnuteľná vec, ktorej odstránenie 
je potrebné z hľadiska ochrany životného prostre-
dia. Triedenie odpadu je dnes nevyhnutnosťou. 
Životné prostredie je dnes veľmi znečistené. Preto 
treba vzdelávať už naše deti od útleho veku. Úlo-
hou školy je vzdelávať a pripravovať deti a mlá-
dež nielen na odbornosť, ale aj na každodenný 
život. Preto by sme chceli recyklovanie spustiť aj 
my na našej škole. V triedach to už robíme, ale ne-
máme na to patričné vybavenie. Financie by sme 
použili na zakúpenie košov na triedenie a prísluš-
ných pomôcok.
Zároveň v čase od 4.9. – 16.11.2018 bude u nás 
prebiehať akcia v rámci projektu RECYKLOHRY 
pod názvom SMS – Starý Mobil Sem! Ide o zber 
starých mobilov. Za každý jeden odovzdaný mo-
bil získa škola 10 bodov. Za tieto body každoročne 
nakupujeme pomôcky pre školu. Súťažiť budú 
aj jednotliví žiaci. 40 žiakov s najväčším počtom 
odovzdaných mobilov získa tablet HUAWEI. 200 ži-
akov vyžrebovaných zo všetkých účastníkov získa 
darčekové balíčky od spoločnosti Orange Sloven-
sko. 

Ďalším projektom cez Úrad vlády SR sa snažíme 
získať cvičebné pomôcky v hodnote 4 000 eur. 
Cieľom projektu je poukázať na potrebu inovácie 
vyučovacieho procesu telesnej a športovej výcho-
vy, v ktorom sa zameriame na rozvoj zručnos-
tí formou pohybových hier s loptou, využívania 
rôznych cvičebných pomôcok. Ich nákup by našej 
škole pomohlo rozšíriť a aj skvalitniť aktivity, ktoré 
robíme pravidelne napr. v projekte ,,Zdravá ško-
la“ a samozrejme aj rôznych aktivitách a treba 
spomenúť aj priamo vo vyučovaní na hodinách 
telesnej výchovy, ktorú máme v ŠkVP schválenú 
na tri vyučovacie hodiny týždenne.
Môžeme sa pochváliť aj aktivitami našej školy ako:
,,Spolu nám to hrá“ – športové popoludnie s ro-
dičmi - súťaž jednotlivých tried v netradičných dis-
ciplínach, na ktoré môžeme použiť rôzne pomôcky
Správne držanie tela- ,,Deň s fitloptou“
Turnaj vo florbale - súťaž medzi ročníkmi (chlap-
cov a dievčat)
Vybíjaná o najlepšiu triedu na škole
Futbal na malé – florbalové bránky (o najlepšie-

ho strelca školy)
,,Opičia dráha plná prekážok, ako ju ešte nepo-
znáte“
,,Súťaž Ping a Pong sú kamaráti“ – ping-pongové 
turnaje
,,Korčuľovanie s Novaškom“
Lyžiarske a plavecké výcviky pre I. aj II. stupeň.

Aj tento školský rok budeme vo vybraných trie-
dach nemeckého jazyka pokračovať v metóde 
výučby cudzieho jazyka pomocou metódy CLIL. 
Využívať budeme pomôcky, ktoré sme získali v 
projekte nadácie Volkswagen, ŠPU a Goetheho in-
štitútu ,,Experimetieren auf Deutsch“. 
Pokračujeme v spolupráci s CPPPaP v projekte ro-
vesníckych skupín, kde sú žiaci 7., 8. a 9. ročníka 
vzdelávaní v Žiari nad Hronom o rizikách užívania 
legálnych aj nelegálnych drog, ako aj o vízii zdra-
vého životného štýlu. Chceme tieto informácie vy-
užívať pre vzdelávanie žiakov navzájom na pôde 
školy. 
Čaká nás spolu ešte dlhá cesta, kým si opäť po-
vieme, že máme ďalší školský rok za sebou. Bu-
deme vás o nej radi informovať. Naši žiaci sú totiž 
veľmi šikovní a určite sa budeme snažiť, aby boli 
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690. narodeniny Kremnice
Veronika Chrienová, foto: Ivan Čillík

17. november asi mnohým Kremničanom evokuje 
dôležitý deň v histórii nášho mesta. Kráľ Karol Ró-
bert z Anjou udelil v roku 1328 mestské privilégiá 
a Kremnica sa stala slobodným kráľovským mes-
tom. Tento rok to bude už 690 rokov. Oslavy k to-
muto okrúhlemu výročiu sa konali 15. septembra a 
mesto sa mohlo pochváliť naozaj veľkou parádou.

,,Som naozaj milo prekvapená takou veľkou účas-
ťou a ďakujem všetkým, vďaka ktorým malo 
podujatie takú skvelú atmosféru," vyjadrila sa 
Zuzana Tileschová - riaditeľka Kultúrneho a in-
formačného centra mesta, hlavného organizátora 
osláv. Tá účasť odhaduje na 2500 návštevníkov 
mimo Kremnice a množstvo domácich. 
Najväčší úspech mal historický sprievod a koncert 
skupiny Hex, ktorým predchádzalo vystúpenie 
domácej kapely Virvar. Nechýbalo ani vystúpenie 
kremnickej dychovky či folklórneho súboru Duká-
tik. Večer oslavy zakončil koncert Queenmanie. 
Opäť sa konal aj tradičný lampiónový sprievod 
zakončený ohňovou šou, ktorý si užili najmä deti. 
,,Veľmi sa mi páčila celková atmosféra v Kremnici, 
sprievod mestom v historickom duchu bol super," 
vyjadrila sa jedna z účastníčok podujatia. Spokoj-
ný bol aj hlavný fotograf Mestských slávností Ivan 
Čillík. ,,Oslavy boli výborne pripravené a naozaj 

bolo čo fotiť," vyjadril sa Čillík, ktorý si zo slávností 
odniesol aj ocenenie vo forme verejného uznania. 
Ocenených bolo počas slávnostného zasadnutia 
mestského zastupiteľstva na hrade celkovo 14 
osobností mesta. Po udelení ocenení si hostia mohli 
vypočuť koncert zoskupenia Vox Aurum Que.
Spokojnosť s priebehom osláv neskrýval ani pri-
mátor mesta Alexander Ferenčík. ,,Z môjho pohľa-
du slávnosti dopadli na výbornú," vyjadril sa. 
Počas mestských slávností prebiehala tiež výstava 
Spoznaj, objav a doplň pohľady na mesto Krem-
nica pod záštitou Archívu Kremnica. ,,Výstava ta-

kéhoto druhu ešte nemala toľko návštevníkov," 
pochválila sa riaditeľka Archívu Valéria Solčániová. 

Hlavnému dňu predchádzal týždeň plný pred-
nášok a kultúry
Okrem 15. septembra mesto oslavovalo už týždeň 
pred veľkým dňom. Od pondelka do piatku bol 
pre návštevníkov pripravený kultúrny program a 
prednášky o histórii mesta. ,,Účasťou na prednáš-
kach Kremničania dokázali, že majú záujem o his-
tóriu svojho mesta," povedal Adrián Kobetič, jeden 
z organizátorov Mestkých slávností. Ten zároveň 
dodal, že veľký záujem bol aj o detské predsta-
venia.
Počas Týždňa osláv nechýbala ani prednáška na 
tému vína v Ringbürgerovej pivnici. ,,Kremničania 
mali o túto prednášku veľký záujem. Počas nej 
sme sa napríklad dozvedeli, že v roku 1524 sa v 
Kremnici spotrebovalo 4180 hektolitrov vína, čo 
je 135 litrov na hlavu. Teší ma, že víno bolo kaž-
dodennou súčasťou Kremničanov," prezradil Mar-
tin Varhaňovský, hostiteľ prednášky a degustácie 
vína. 

Mesto chce v oslavách pokračovať
Kremnica svoje "narodeniny" oslavuje už pár rokov 
pravidelne. ,,Určite v tom chceme pokračovať a 
prijmeme akúkoľvek konštruktívnu kritiku na zlep-
šenie. Napríklad sme si uvedomili, že bol problém 
s nedostatočným množstvom toaliet aj napriek 
tomu, že verejné WC boli otovrené dlhšie," hovorí 
Zuzana Tileschová s tým, že spokojnosť návštevní-
kov podujatia je pre jeho úspešnosť najdôležitejšia.
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Pozývame�vás�na��alší�ročník�ob�úbenej�záhradkárskej�výstavy.�Aj�v�tomto�roku�sa�budú�hodnotiť�najkrajšie
exponáty� v� kate��riách�� jablko�� hruška�� zelenina�� drobn�� ovocie�� aranžmány�� domáce� vína� a� destiláty.�
Všetci�návštevníci�budú�m�cť�hlasovať�za������DIVÁKA��ktorú�získa�exponát�s�najvyšším�počtom�hlasov.
Zo� všetkých� hlasujúcich� návštevníkov� bude� na� záver� vyžrebovaný� a� odmenený� jeden� šťastlivec.�

Kultúrne�a�in�ormačn��centrum
�mesta�Kremnica

Slovenský�zv�z�zánradkárov
�Z��Kremnica

Zasmečuj deťom zdravie tento rok vyzbieralo sumu 8 200€ 
Patrik Roob, Monika Frindtová

,,Nájdi v sebe nielen športovca, ale aj človeka...“  
Myšlienka, ktorá  nás opäť sprevádzala počas tra-
dičného volejbalového turnaja s názvom Zasme-
čuj deťom zdravie – memoriál Mateja Tótha. A že 
športovcov a dobrých ľudí sa našla celá hromada, 
o tom naozaj niet pochýb. 
Osud Mateja už pozná veľa ľudí. Práve on bol prí-
kladom toho, že aj v čase obrovských osobných 
problémov je stále priestor na dobré skutky. Od 
svojich osemnástich rokov bojoval s leukémiou, 
zažil realitu nemocničného prostredia, sledoval 
liečbu iných pacientov. Táto skúsenosť ho priviedla 
na myšlienku organizovať benefičný turnaj v jeho 
obľúbenej športovej disciplíne – volejbale. Výťa-
žok z podujatia zakaždým putoval prostredníc-
tvom organizácie Svetielko nádeje priamo malým 
onkologickým pacientom na detskom oddelení v 

nemocnici v Banskej Bystrici. Od nultého ročníka v 
roku 2010 až po ten aktuálny, ktorý sa odohral 1. 
– 2. septembra 2018 na Sokolskom ihrisku. 
Extrémny záujem o miestenku v turnaji zo strany 
hráčov a ich tímov si vyžiadal pridanie ďalšieho 
hracieho dňa a do troch základných skupín tak 
nastúpilo celkovo 17 družstiev z rôznych kútov 
Slovenska. Kapacita bola dokonca naplnená už v 
priebehu troch dní od spustenia registrácie! V mi-
nulosti sme sami nastolili trend, že každý ďalší roč-
ník prekonal ten predchádzajúci, vyzbieraná suma 
postupne rástla. Bolo akousi otázkou cti dodržať 
tradíciu aj tentoraz. A podarilo sa, výsledné číslo 
8200 € nám vyrazilo dych. Časť z vyzbieraných 
peňazí prvýkrát poputuje aj na Hematologické od-
delenie pre dospelých v Roosveltovej nemocnici v 
Banskej Bystrici, kde si Matej odležal a my spolu s 

ním odsedeli dlhé mesiace. 
Nezostáva iné, len s hlbokou úctou poďakovať 
všetkým, ktorí akokoľvek prispeli k naplneniu 
nášho stanoveného cieľa. Matejovým najbližším 
priateľom a rodine za zorganizovanie celého po-
dujatia a množstvo osobného času, ktorý preň 
obetovali. Ďalej mestu Kremnica ako hlavnému 
partnerovi podujatia. Spoločnostiam Elba, a.s a 
Stredoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a.s. ako 
najväčším sponzorom a taktiež každému, kto ve-
noval ceny do tomboly. Ďakujeme samozrejme 
aj všetkým hráčom, účinkujúcim a divákom, ktorí 
vytvorili úžasnú atmosféru počas celého víkendu. 
Sme radi, že chuť a nadšenie pomáhať sa stále 
nevytráca a už teraz sa tešíme na ďalšie spoločné 
ročníky.
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ŠTÁTNY ARCHÍV V BANSKEJ BYSTRICI – pracovisko Archív Kremnica, 
Mesto KREMNICA a ÚSTAV PAMÄTI NÁRODA

Vás pozývajú na konferenciu
pri príležitosti 690. výročia založenia mesta Kremnica

KREMNICA V DEJINÁCH
20. STOROČIA

Konferencia sa uskutoční 10. októbra 2018 so začiatkom o 9.00 hod. 
v sídle Štátneho archívu v Banskej Bystrici – pracoviska Archív Kremnica, 

Československej armády 951/82 v Kremnici.
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 PROGRAM
8:00	 prezentácia	účastníkov

9:00	 slávnostné	otvorenie	konferencie

9:20	 VOLENTIER,	Lukáš:
 Kremnická	mincovňa	a	vznik	Československa
9:40	 ZORIČÁK,	Peter:
	 Prevzatie	mincovne	česko-slovenským	štátom	

a	začiatky	jej	obnovy	v	roku	1919
10:00	 HOLLÝ,	Karol:
	 Verejná	diskusia	o	kremnickej	mincovni	

v	kontexte	snáh	o	vybudovanie	novej	štátnej	
mincovne	v	Prahe	(1919	–	1927)

10:20	 HIRČÁK,	Juraj:
	 Archív	kremnickej	mincovne	a	jeho	strastiplná	

cesta	minulým	storočím

10:40 prestávka na kávu

11:00	 HRUBOŇ,	Anton:
	 „Finis	belii“.	Fungovanie	mocenských	štruktúr	

režimu	Hlinkovej	slovenskej	ľudovej	strany	
v	Kremnici	počas	nemeckej	okupácie	Slovenska

11:20	 KIANIČKA,	Daniel:
	 Slovenské	národné	povstanie	a	Kremnica
11:40	 SIVOŠ,	Jerguš:
	 Sústreďovacie	tábory	pre	Nemcov	v	Kremnici	

a	v	okolí	(1945	–	1946)
12:00	 SLÁVIK,	Martin:	
	 ŠtB	a	Kremnica.	Prípad	Michala	Grejtovského	

z	roku	1949

12:30 prestávka

13:20	 FINKA,	Oliver:	
	 Kremnické	baníctvo	v	druhej	polovici	19.	storočia	

a	v	20.	storočí
13:40	 BANÁRY,	Boris:	
	 Hudba	a	hudobný	život	v	Kremnici	v	20.	storočí
14:00	 SOLČÁNIOVÁ,	Valéria:	
	 Výchovno-vzdelávací	systém	Štátneho	ústavu	pre	

hluchonemých	v	Kremnici	(1918	–	1938)
14:20	 HIRSCHNEROVÁ,	Lenka:	
	 História	kremnickej	hračkárne	(1926	–	1938)

14:40 prestávka na kávu

15:00	 RYBÁRSKY,	Milan:	
	 História	Kalvárie	v	Kremnici
15:20	 BERČÍK,	Peter:	
	 Medzníky	sociálno-ekonomického	rozvoja	mesta	

Kremnice	v	druhej	polovici	20.	storočia
15:40	 NAGYOVÁ,	Lívia:	
	 Ľudovít	Leitner	a	jeho	prínos	k	rozvoju	mesta	

Kremnica
16:00	 DOBROTKOVÁ,	Katarína:	
	 Biela	stopa	Slovenského	národného	povstania	–	

začiatok	významnej	kapitoly	kremnického	
lyžovania

16:30	 ukončenie	konferencie

Kontakt: +421-45/6744705, Email: archiv.bb.kr@minv.sk
Autobusová linka: Kremnica aut. st. – Kremnica Elba (odchody 9.45, 12.10, 14.25 hod).

Nedovoľte, aby boli vaše strachy silnejšie ako 
túžba po poznaní
Martina Trginová

Cestovanie oslobodzuje a otvára myseľ. Aspoň 
v mojom prípade to funguje na výbornú. Každý 
sme však (vďaka za to) iný a škálu poznania 
nám stačí dopĺňať aj menej ,,akčnými“ spôsobmi. 
Napríklad prečítaním cestopisu, či pozretím neja-
kého dokumentu. Nie vždy je potreba prekoná-
vať hranice sveta. Aj bez toho nás môžu diaľky 
inšpirovať, najmä ak prídu priamo k nám samé 
od seba.

Vďaka práci sprievodkyne som navštívila mnohé 
krajiny, bohaté na zaujímavé dojmy a poznania. 
Niektoré z nich sa občas objavili aj na stránkach 
Kremnických novín. No ani v tzv. ,,práci snov“ som 
sa nevyhla neustálemu kontaktu s ľuďmi, pociťo-
vala tlak, stres a potrebu tráviť viac času osamote 
so svojim vnútrom s cieľom nadobudnúť stratenú 
rovnováhu. Vďaka tomu sa mi v Thajsku a Indii po-
darilo stať sa súčasťou niekoľkých medzinárod-
ných projektov, ktorých cieľom boli dychové cvi-
čenia (meditácia). Myseľ sa mi upokojila, vyčistila 
a vyjasnila, zmysly sa zostrili, bola som kľudnejšia 
a zmýšľala svižnejšie. 
A keďže osobná skúsenosť a ľudské zdieľanie 
motivuje najviac, zrodila sa vo mne myšlienka po-
zvať na Slovensko thajského mnícha LP Paramai 
Supadulchai, ktorý pred 11 rokmi v Nórsku vyštu-
doval PhD. v oblasti IT. Nechcela som však, aby 
tento medzinárodný projekt, ktorý sa už uskutoč-
nil vo viac ako 60. krajinách sveta ostal opať len 
v Bratislave, ako drvivá väčšina udalostí a akcií 
podobného typu. Preto sa verím uvidíme 28.10. o 
16:00 v Kine Akropola v Kremnici. Ste vítaní!

Ide o 2 hodinový workshop na tému: ,,Ako sa naučiť prežiť rušný deň pokojným a produktívnym spô-
sobom“, počas ktorého odznejú zaujímavé tipy (prekladané z angličtiny). V rámci tejto medzinárodnej 
skúsenosti bude tiež možnosť vyskúšať si krátku meditáciu vedenú mníchom pre začiatočníkov. 
Na záver je poskytnutý priestor pre spätnú väzbu a otázky, prípadne diskusiu. Už len samotné stretnu-
tie s thajským mníchom je nevšedným kultúrnym zážitkom a spája. To všetko v zmysle hesla „Najlepšie 
investovaný čas, je ten do seba a vlastného vnútra!“ 
A aký je thajský mních, ktorý nás v Kremnici navštívi už 28.10. o 16:00 v Kine Akropola? To priblíži na-
sledovný krátky rozhovor.

Študovali a pracovali ste v oblasti informatiky. Ako sa informatik dostane k meditácii?
Bolo to počas jednej náročnej zimy v Trodheime v Nórsku, kde som študoval PhD. Moja mama zbadala 
cez Skype zničenú tvár, akú som pod návalom príliš studenej klímy a povinností mal. Preto ma poži-
adala, aby som začal meditovať. (Smiech) Trvalo rok, kým ma presvedčila, taký som bol tvrdohlavý. 
Nakoniec som s tým ale skutočne začal a zamiloval si to. 

Čo je pre vás aktuálne výzvou?
Mojou jedinou výzvou je čas. Odkedy poznám svoje poslanie, uvedomujem si, že sa popri učeniu dru-
hých potrebujem aj sám učiť. Každý deň sa zdá byť nenahraditeľným, keď si uvedomíte, že váš čas na 
zemi je obmedzený.

Cestujete po celom svete  a učíte ľudí meditovať – s akými reakciami sa zvyčajne stretávate?
Prvé reakcie sa zvyčajne líšia od prekvapenia, nadšenia, radosť až po trápenie, zvedavosť, rozpačitosť. 
Ale na konci meditácie sa väčšina ľudí usmieva a je vďačná. Je úžasné vidieť, ako sa tváre ľudí bez-
prostredne po tejto skúsenosti zmenia. 

Bude to váš prvý pobyt na Slovensku. S akými očakávaniami prichádzate?
Nie je to prvá návšteva Slovenska. Bratislavu som navštívil, keď som počas štúdia v Nórsku absolvoval 
maďarsko – česko – slovenský výlet. Ale bude to prvýkrát, odkedy som mních. Nemal by som mať ži-
adne očakávania, no úprimne verím, že sa počas návštevy zúčastní workshopov čo najviac Slovákov. 
Počul som, že ste pohostinným národom a teším sa, že spoznám aj iné mestá. Kremnica je vraj krásna.

LP John Paramai počas svojej cesty po Slovensku v októbri navštívi Bratislavu, Nitru, Nové Zámky, Ban-
skú Bystricu, Kremnicu či Zvolen. 
Program celého podujatia nájdete na: FB: peacerevolutionslovakia

WORKSHOP
Ako sa naučiť prežiť 
rušný deň pokojným 

a produktívnym spôsobom?

28. október o 16.00 hod.
KC AKROPOLA/ vstup zdarma



9/2018KULTÚRA INFORMAČNÝ MESAČNÍK SAMOSPRÁVY
KREMNICKÉ NOVINY10

Múzeum mincí a medailí pozýva
NBS - MMM

NBS – Múzeum mincí a medailí Kremnica pripravilo 
vo svojej galérii ďalšiu z výstavných foriem ,,krem-
nických stretnutí“ v rámci medzinárodnej akade-
mickej spolupráce. Výberom z vlastnej umeleckej 
tvorby nedávneho obdobia sa predstavujú malia-
ri a profesori Małgorzata Strzelec z Poľska a Jaro-
slav Uhel zo Slovenska. Nadväzujú tak na viacroč-
né vzájomné interdisciplinárne kontakty Fakulty 
umení Univerzity technologicko-humanistickej v 
Radome a Katedry výtvarnej kultúry Pedagogic-
kej fakulty UMB v Banskej Bystrici. S tvorbou vý-
tvarných školiteľov a študentov sme sa už mali 
možnosť zoznámiť v NBS-MMM prostredníctvom 
troch predchádzajúcich výstav – v r. 2002 (Tra-
ja z Lubina & jeden z Radoma), 2007 (Kremnické 
variácie - 10 rokov študentskej plenérovej maľby 
v Kremnici – študenti a pedagógovia z Radoma), 
2012 (Kremnické stretnutia – kolektívna prezentá-
cia 34 umeleckých osobností z PF UMB B.Bystrica a 
Polytechniky Radomskej v Radome).  

Trvanie výstav:  28. 9. – 30. 11. 2018 
Miesto konania:  galéria NBS – Múzea mincí 
a medailí, Štefánikovo nám. 33/40, Kremnica
Kurátorka:        Mgr. Janka Kolláriková (za NBS-
-MMM garantka aj všetkých uvedených výstav-
ných projektov)

Vystavujúci umelci: Małgorzata STRZELEC /PL  a  
Jaroslav UHEL /SK

Autorské výstavy: 
Małgorzata STRZELEC:  ROZHOVORY S KAMEŇMI

Kultivovaná tvorba autorky poukazuje na cestu 
hľadania tvorením vlastných foriem a matérií, pre 
ktoré inšpiráciu hľadá v prírode. Maľuje prevažne 

olejom, no v poslednom období hlavne technikou 
akvarelu.
Kamene ju fascinujú oddávna, uchvacujú ju far-
bou, formou i materiálom. Trvácny, pevný kameň 
bol a je vždy znakom sily, stability, toho čo je ne-
zničiteľné – v každej kultúre zohrával veľké vý-
znamy; je svedkom pamäte i znakom zabúdania, 
je symbolom našich ťažkých životných rozhodnutí, 
časom vzbudzuje úzkosť, prevyšujúc svojou tvrdo-
sťou a trvácnosťou krehkosť ľudskej existencie.
Obrazy inšpirované minerálmi vznikali v maliarke 
už niekoľko rokov, ale prvýkrát ich začala maľovať 
práve na Slovensku. Dnes zbiera kamene nielen 
na horách, počas pobytov na rôznych plenéroch, 
svoje kamenné objekty nachádza automaticky a 
vďaka nim vytvára ďalšie maľby. Realistické zob-
razenia kameňov z ciest sú potvrdením sveta, kto-
rý ju obklopuje. Zároveň hľadá nové kompozičné 
riešenia, vlastné výrazy a formy, aby zdôvodnila, 
že svet je čímsi viac ako len tým, čo je vidieť. S veľ-
kou presnosťou a sústredením odkrýva štruktúru 
kameňov, vyjadrujúc v svojej maľbe pozorovania 
o ich povahe, ale zároveň aj poznania o tom, aká 
komplikovaná je povaha ľudského putovania. 

Jaroslav UHEL:  SENTENCIA – POCIT AKO ZOBRA-
ZENIE

Komorná maľba je výtvarnému prejavu umel-
ca so širším spektrom výtvarných médií a aktivít 
najbližšia. Výstava predstavuje výber z jeho tvor-
by v dvoch polohách. Na jednej strane, nesú jeho 
veľkorozmerné diela, princípy sugestívnej impresie 

so zameraním na fragmentáciu priestoru.  Svojim 
prejavom balansujú na hranici moderného realiz-
mu a novouimpresionizmu. Maliarske kompozície 
sú sústredené na emotívnu lyrickosť, elementárnu 
danosť, imagináciu a na pocit ako mienenie a ná-
zor. Na strane druhej, čerpajú zo sakrálnej oblasti 
a prostredníctvom nich je pevne spojená emocio-
nálna oblasť s intelektuálnou. 
Diela reprezentujú svojbytnú štruktúru, ožívajúcu 
v syntagmami nadradených modeloch ako výsle-
dok spoločnej výmeny a generalizácie postojov. 
Vystavený fragment diel v obidvoch polohách po-
tvrdzuje, že umelcove autorské prostriedky nepre-
kračujú rozmer paradigmy, ich význam a výrazový 
horizont je vymedzený hranicami štýlovej sústavy 
diela. 
Inými slovami, maľby sú citlivým filozofickým stret-
nutím. Kompozičné riešenia, krajina, figúra, znak, 
symbol, metafora predstavujú výrazovú silu obra-
zov a okrem osobnej výpovede, nesú vážnejšie a 
všeobecnejšie posolstvá. 
 
Viac informácií na www.muzeumkremnica.sk, 
www.facebook.com/muzeumKremnica

28. 9. – 30. 11. 2018: po – pia 8.00 – 16.00
galéria NBS – Múzea mincí a medailí
Štefánikovo nám. 33/40 v Kremnici
kurátorka výstav: Janka Kolláriková

www.muzeumkremnica.sk
www.facebook.com/muzeumKremnica

Dovoľujeme si Vás informovať, že z podujatia budú vyhotovované fotografie. Fotografie budú 
slúžiť na propagačné a dokumentačné účely Múzea mincí a medailí Kremnica a Národnej 
banky Slovenska (NBS). Môžu byť zverejnené na internetovej stránke NBS, na facebooku 
múzea, na Intranete NBS, v Ročenke NBS a v časopise BIATEC, ktorý vydáva NBS. 

NBS – Múzeum mincí a medailí Kremnica
pozýva na autorské výstavy

Jaroslav 
Uhel / SK

SENTENTIA 

Pocit ako 
zobrazenie

Małgorzata 
Strzelec / PL

Rozhovory 
s kameňmi

Výstava kremnickej keramiky pokračuje!
NBS - MMM

Hoci sa dňa 13. septembra 2018  uskutočnila der-
nisáž dlhodobej výstavy ,,Pôvab kameninových 
záhrad. Dejiny kremnickej kameninovej továrne 
1815 – 1956“, na ktorej sme sa slávnostne rozlú-
čili s niekoľkými stovkami vystavených kusov vý-
robkov z kremnickej kameninovej továrne, výstava 
nekončí a bude pár týždňov ešte trvať. 
Doteraz výstavu videlo takmer dvadsaťdvatisíc 
návštevníkov, ktorí sa pokochali krásou kremnickej 
keramiky, mnohí sa zúčastnili vzdelávacích  alebo 
tvorivých aktivít. Edukačné programy sú uvedené 
na stránke www.muzeumkremnica.sk, sú určené 
všetkým vekovým kategóriám od školských sku-
pín po seniorov a ešte je možné zúčastniť sa ich.    
Každý, kto si doteraz nestihol prísť pozrieť túto uni-
kátnu a nádhernú výstavu má poslednú príležitosť 
tak urobiť. Poteší nás aj návšteva tých, ktorí výsta-
vu už videli a chcú si ju pozrieť opäť. 
Všetkých srdečne pozývame!

Otváracie hodiny: pondelok – piatok: 8.00 – 
12.00 / 12.30 – 16.00 h
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Filmy, koncerty, divadlo...pod jednou strechou

Filmy
Posledný autoportrét Tieň jaguára

STREDA 17.10. o 19.00 
Štyria priatelia sa vybrali proti 
prúdu amazónskych riek na 
neistú cestu. Prešli cez tajom-
né pohorie Sierra Maigualida, 
ktorým okrem indiánov ešte 
nikto neprešiel. Dostali sa tak 
do ich sveta.

Slovensko, 2018, far., 67 min

STREDA 3.10. o 19.00 
PROJEKT 100

Marek Kuboš sa v tomto 
umeleckom hybride pokú-
sil o netradičnú sebareflexiu 
– ako umelca, syna, ale tiež 
obyčajného človeka.  

Slovensko, 2018, far., 72 min

Koncerty Tanec

Pripravujeme

Október v KC Akropola

Studená vojnaManifesto

STREDA 10.10. o 19.00 
PROJEKT 100
Snímka Manifesto režiséra Ju-
liana Rosefeldta skladá hold 
premenlivej tradícii a literárnej 
kráse umeleckých manifestov 
a zároveň kriticky skúma rolu 
umelca v dnešnej spoločnosti.

AU, Nem., 2016, far., 95 min

STREDA 24.10. o 19.00 
PROJEKT 100
V období budovania sta-
linovského Poľska, ale tiež 
modernej Európy sa odo-
hráva príbeh veľkej osudo-
vej lásky – speváčky Zuly a 
skladateľa Wiktora. 

Poľsko, FR, VB, 2018, 84 min

Nico

STREDA 31.10. o 19.00 
PROJEKT 100
Snímka sa zaoberá posledný-
mi dvoma rokmi život Christy 
Päffgen – „Nico“, ktorá výraz-
ne ovplyvnila hudobnú pro-
dukciu a bola jedno z múz 
Andyho Warhola. 
Taliansko, Belgicko, 2017, far., 
93 min

19. október

THIS IS KEVIN

- DJ set -90 minút špeciálne namixova-
ných najznámejších aj menej známych a 
nikdy nevydaných trackov formácie This 
is Kevin. Prierez tvorbou od roku 1995 - 
2018.

Pre deti
21. október, 16.00

DIVADLO SPOZA VOZA 
- RUŽOVÁ ROZPRÁVKA
Veselá rozprávka s pesničkami pod názvom 
Ružová rozprávka je o prasiatkach ktoré 
hľadajú svoj domov. Hľadajú ho v rôznych 
krajinách (Amerika, Azia, Afrika, Antarktída). 
Deti sa naučia rozpoznávať rôzne krajiny a 
zažijú s prasiatkami veľa humorných situácií.
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Knižnica Jána Kollára, v spolupráci s Kreatívnou 
spoločnosťou Valava, pripravila pri príležitosti 690. 
výročia mesta Kremnica a Dní európskeho kultúr-
neho dedičstva 2018 historicko-náučnú ,,escape 
hru“ s názvom ,,Tajná správa v centre mesta“.
Hra sa uskutočnila v utorok 11. 9. 2018 v dopolud-
ňajších hodinách a zúčastnili sa jej žiaci kremnic-
kých základných škôl. Dvojice detí, ktoré prejavili 
záujem o históriu nášho jubilujúceho mesta, v nej 
mohli prezentovať svoju šikovnosť, dôvtip a logic-
ké myslenie.
Súťažiacich sme odštartovali z detského odde-
lenia knižnice, kde im boli poskytnuté základné 
inštrukcie, mapa mesta a špeciálna hráčska ta-
buľka. Úlohou hráčov bolo v priestoroch siedmich 
významných pamiatok v centre mesta, na Štefá-
nikovom námestí nájsť úryvky zašifrovanej tajnej 
správy, odšifrovať ich a poskladať tajnú správu. 
Hra im priniesla nové poznatky o zaujímavostiach 
daných pamiatok netradičným spôsobom – žia-
ci hľadali šifry, odomykali zámky a trezor, hľadali 
kódy, heslá k zámkom a pod. 

Tajná správa bola tentokrát zašifrovaná tzv. šifrou 
Sherlocka Holmesa. Po jej rozlúsknutí a poskladaní 
sa hráči dostali nielen do cieľa, ale aj k zaslúže-
nej odmene ukrytej v starom lodnom kufri. Keďže 

Deti našli v meste tajnú správu
Jana Gálisová, foto: Jaroslav Slašťan

išlo o historicko-náučnú hru, potrápili sme hráčov 
aj vedomostným kvízom, v ktorom mohli zúročiť 
nadobudnuté poznatky z hry. Práve výsledky kví-
zu mali najväčší vplyv na výsledok súťažnej čas-
ti hry a umiestnenie jednotlivých dvojíc v nej. Tu 
sa ukázalo, ktorí z hráčov čítali s porozumením, 
ale aj  ktorí z nich majú najlepšiu pamäť. V tes-
nom výsledku a s plným počtom bodov nakoniec 
zvíťazila vekovo zmiešaná dvojica Anton Tadian 
a Samuel Slašťan zo ZŠ P. Križku. Ďalšie umiestne-
nia, ktoré skončili s rovnakým počtom bodov, sme 
rozsúdili bonusovou otázkou. 
V tejto hre zvíťazili všetci, lebo sa  dostali do cieľa 
a ešte sa aj naučili niečo nové o našom zlatom 
meste. Domov teda deti odchádzali s novými ve-
domosťami, s odmenami, špeciálnym vyzname-
naním ,,Úspešný ecaper“ a naším uznaním.

Touto cestou chcem v mene organizátorov po-
ďakovať vedeniu oboch škôl za ústretovosť a tiež 
zúčastneným paniam asistentkám za pomoc a 
trpezlivosť. 
Za spoluprácu ďakujeme: KIC Kremnica, MINC-
-ART Kremnica, NBS MMM v Kremnici a partnerom 
podujatia: mestu Kremnica, Mestským lesom v 
Kremnici a Nadácii VÚB.
Tešíme sa na ďalšie stretnutia v knižnici.

NOVINKY V KNIŽNICI
LITERATÚRA PRE DOSPELÝCH

Alice Broadway - Tinta
V Saintstone neexistujú žiadne tajomstvá. Každý člen spolo-
čenstva má svoje úspechy aj pády zaznamenané na pokož-
ke. Niektoré znaky sú prejavom čestnosti a lojálnosti, iné celé-
mu svetu vykričia, kto je zlodej a zradca. Leora nachádza po 
smrti svojho otca útechu v nepredstaviteľnom príbehu, ktorý 
rozprávajú otcove tetovania. Až kým na šiji neobjaví v tinte 
znak, ktorý je dôkazom najstrašlivejších zločinov, aké v Saint-
stone poznajú. Leora je presvedčená, že ide o omyl. No kým 
začne konať, niekto toto desivé tajomstvo vyzradí a pošliape 
tak dedičstvo jej otca. Leorin život sa razom ocitne v nebez-
pečenstve.

Ashley Elston – Toto je náš príbeh

Nikto nevie, čo presne sa stalo v to ráno v River Pointe. Päť chlapcov 
šlo po noci bujarej zábavy na poľovačku. Vrátili sa len štyria. Chlapci 
držia spolu a nepriznajú, kto vystrelil guľku, ktorá zabila ich kamará-
ta Granta. Podľa dôkazov to mohol spraviť ktorýkoľvek z nich. Mla-
dá stážistka v právnickej kancelárii Kate Morinová sa snaží záhadu 
vysvetliť a svojho priateľa zbaviť ťaživého obvinenia.

zdroj popisov kníh: martinus.sk

LITERATÚRA PRE DETI A MLÁDEŽ
Jaroslav Nykl a Radka Nyklová – Rozprávky z mravčej chalúpky

V chalúpke pod ďatelinovými trojlístkami bývajú dvaja bra-
čekovia – mravčekovia Kamil a Emil. Majú kopu kamará-
tov, takže o napínavé a veselé príhody nemajú núdzu. Čo 
spôsobila hojdačka z pavučiny? Kto pomohol mravčekom 
vrátiť slniečko na oblohu? Ako sa strašilka Jarmilka učila 
strašiť? Prečo ovocná muška Miluška tak veľmi plakala?

Daniela Krolupperová – Stratená škola

Ktorý školáčik by si občas neželal, aby sa škola nadobro stratila? 
Keď sa však naozaj stratí, jej zmiznutie spôsobí toľko nepríjem-
ností, že si školák Ondro želá, aby sa hneď vrátila!

František Emmert – Zlomové osmičky : 1918, 1938, 1948, 1968
Kto sa podieľal na vzniku Československa v roku 1918? Ako 
prebiehal Víťazný február v roku 1948? Alebo čo sa dialo pri 
sovietskej okupácii v roku 1968? Pripomeňte si letopočty s 
osudovou osmičkou na konci, ktoré poznamenali dejiny Čes-
koslovenska a stali sa kľúčovými momentmi našej histórie. 
Unikátna publikácia zachytáva tie najzásadnejšie okamihy 
na dobových snímkach a ponúka možnosť nazrieť do diania 
týchto štyroch zlomových rokov.

Andrzej Sapkowski – Zaklínač: Búrková sezóna
Majster poľskej fantastiky opäť prekvapuje – Búrkovú sezó-
nu odštartoval zemetrasením a bielovlasý lovec netvorov Ge-
ralt z Rivie, verný svojmu poslaniu chrániť obyčajných ľudí, sa 
vrhá do neľútostného zápasu s dravcom zabijakom a inými 
magickými obludami. Po konflikte v Keracku sa dostane do 
väzenia a príde o svoje drahocenné meče. Zaklínačské zbra-
ne sú vecou cti a Geralt ich musí za každú cenu získať späť... 
Andrzej Sapkowski v tomto samostatnom románe vracia na 
scénu svojho najpopulárnejšieho hrdinu. 

Angie Thomas – Hnev, čo si zasial
Šestnásťročná Starr Carterová žije v dvoch svetoch: býva v chu-
dobnej černošskej štvrti a navštevuje snobskú strednú školu na 
predmestí. Krehkú rovnováhu medzi nimi naruší večer, keď sa 
stane svedkyňou streľby, pri ktorej policajný dôstojník pripraví o 
život jej najlepšieho priateľa z detstva Khalila. Khalil v čase vraž-
dy pri sebe nemal zbraň. Jeho smrť zakrátko upúta pozornosť 
celoštátnych médií. Niektoré ho opíšu ako grázla, iné ako dro-
gového dílera a gangstra. Keď sa ukáže, že polícia nemá záujem 
prípad vyriešiť, ulice zaplnia demonštranti a černošská štvrť sa 
zmení na vojnovú zónu. Všetkých zaujíma, čo sa v osudný večer 
skutočne stalo. Odpoveď pozná iba Starr. No čokoľvek, čo sa 
rozhodne (alebo nerozhodne) prezradiť, môže zničiť jej rodinu a 
ohroziť jej život.

Vážení čitatelia Kremnických novín, 
obraciam sa na Vás s prosbou o zapožičanie 

Kremnických novín z roku 1991 za účelom 
skompletizovania knižničného archívu KN. 

Ďakujem, 
A. Madudová, bibliografka 
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Viera Vaská
Keď som bola vo voľbách v roku 2014 zvolená za poslan-
kyňu, priznám sa, že som vôbec nevedela, čo ma čaká. Bolo 
nás vtedy zvolených spolu až 10 nových poslancov (z počtu 
13) a taktiež nový primátor, pričom nikto z nás nemal dovte-
dy žiadne skúsenosti s prácou v mestskej samospráve. Chvíľu 
mi samozrejme trvalo, kým som sa zorientovala a pochopila 
systém fungovania mestskej samosprávy, ktorá sama o sebe 
predstavuje pomerne zložitý a rozsiahly konglomerát rôznych 
orgánov, organizačných útvarov, organizácií a ich vzájomných 
vzťahov. Ja vám nechcem predložiť súpis akcií, na realizácií 
ktorých by som si mohla pripísať určitý podiel. Nebolo by to 
celkom férové. Jedna z mojich základných skúsenosti z práce 
poslanca je, každá väčšia akcia realizovaná mestom je vždy 
výsledkom kolektívneho úsilia a preto pripisovať si osobné zá-
sluhy nie je podľa mňa na mieste. Nakoniec, občania najlepšie 
posúdia výsledky našej práce.  
Keďže som ekonómka, tak som sa sústredila aj na problemati-
ku rozpočtu mesta a jeho finančného hospodárenia. Za vážny 
problém považujem malú stabilitu rozpočtu a prijímanie čas-
tých rozpočtových zmien. Domnievam sa , že pri lepšej spo-
lupráci odborných útvarov mesta je možné rozsah rozpočto-
vých zmien obmedziť. Dospela som k poznaniu, že naše mesto, 
napriek tomu, že vďaka svojmu rozsiahlemu lesnému majet-
ku disponuje nadštandardnými príjmami, má veľké rezervy v 
efektívnom vynakladaní týchto finančných prostriedkov, ale aj 
vo sfére organizácie a riadenia. Preto považujem zefektívnenie 
hospodárenia mesta a skvalitnenie organizácie a riadenia za 
veľkú výzvu. Je to strategická a dlhodobá úloha a vyžaduje si 
súčinnosť všetkých zložiek: primátora, mestské zastupiteľstvo, 
mestský úrad, mestské organizácie. Na tomto mieste musím 
poukázať na skutočnosť, že mi chýbala vízia a stratégia pri-
mátora mesta, s ktorou by som sa mohla stotožniť, často bola 
tiež  nízka úroveň predkladaných písomných materiálov pre 
poslancov, čo mohlo vzbudzovať rôzne podozrenia a obavy 
pred hlasovaním. Pri každej príležitosti som poukazovala na 
potrebu efektívnejšieho a hospodárnejšieho vynakladania 
peňažných prostriedkov mesta a v rámci mojich možností toto 
aj presadila. Často sa stávalo, že ak sme k danej dôležitej 
téme, resp. návrhu kládli doplňujúce otázky pre lepšie pocho-
penie možno aj dobrého zámeru, nedostali sme adekvátne 
odpovede, ba naopak hodnotilo sa to ako opozičný postoj. 
Nepamätám si ani jeden dobre pripravený projekt, ktorý by 
som svojím hlasovaním nebola podporila.  
Mám také skúsenosti, že verejnosti sú niekedy populisticky 
prezentované a podsúvané informácie, že poslanci sú tí, ktorí 
sedia na peniazoch a nedovolia primátorovi realizovať rôz-
ne potrebné akcie a zámerne sa vytvára taká atmosféra, že 
poslanci sú všemocní a primátor je bezmocný a vo všetkom 
na nich závislý. Áno, je pravda, že o použití finančných pros-
triedkov mesta rozhodujú poslanci, tým že schvaľujú rozpočet 
aj jeho zmeny. Zároveň nesú veľkú  zodpovednosť za schva-
ľovanie rozpočtu, o to viac, že nejde o súkromné prostriedky, 
ale o prostriedky všetkých občanov mesta. Je však pravdou, 
že rozdeliť možno len toľko prostriedkov koľko je k dispozícií 
(rozpočet mesta na rozdiel od štátu musí byť vyrovnaný) a nie 
na všetky aj potrebné akcie sa v príslušnom roku dostane. Je 
aj vecou mestského úradu na čele s primátorom, aby pred po-
slancami dokázali kvalifikovane a komplexne obhájiť svoj ná-
vrh na použitie financií na takú a takú akciu a presadiť potreb-
né priority, so zreteľom na hospodárnosť a dopad na všetky 
oblasti života v meste. My poslanci sme aj v tomto vo veľkej 
miere závislí od podkladov a informácií, ktoré nám predloží 
primátor a mestský úrad. Čiže ak budete opäť počuť, že po-
slanci neschválili peniaze na to alebo na ono, tak vedzte, že 
to nie je také jednoduché ako sa to predkladá. Vo vzťahu me-
dzi primátorom, ktorý riadi prácu mestského úradu na dennej 
báze a medzi MsZ vždy bude určité napätie a tento vzťah ni-
kdy nebude úplne bezkonfliktný. Pri tom ani poslanci netvoria 
jednoliatu masu a na mnohé veci majú odlišné názory. Politika, 
ani tá mestská nie je prechádzka v parku. Aj tu dochádza ku 
ostrým stretom, kde sa to neraz aj iskrí. Na príčine sú rozdielne 
názory i záujmy pri riešení mnohých otázok verejného záujmu, 
ktoré patria do pôsobnosti MsZ. Všetkých by nás mal spájať 
spoločný záujem o dobro mesta a jeho obyvateľov. Definovať 
však, čo je tým spoločným záujmom, ktorý by nás mal všet-
kých spájať, nie je vždy jednoduché. Do rozhodnutí často vstu-
pujú aj osobné alebo skupinové záujmy pod vplyvom ktorých 
sa neprijme optimálne rozhodnutie v prospech mesta. 
Počas uplynulých štyroch rokov som si uvedomila, že možnos-
ti jedného poslanca sú značne obmedzené. Keď mám dobrý 
nápad a chcem ho presadiť, tak v prvom rade musím o tom  
presvedčiť ešte šesť ďalších poslancov, aby môj nápad podpo-
rili a to nie je také jednoduché. Aj keď je po určitom čase (MsZ 
zasadá približne jedenkrát za 1,5 mesiaca) môj návrh schvá-
lený MsZ, ja ako poslanec nemôžem dať príkaz žiadnemu za-
mestnancovi mesta: sprav to alebo tamto, začni pracovať na 
tomto. Toto môže len primátor. Domnievam sa, že veľmi dôleži-
tý je odborný aparát mesta a mestských organizácií. Tvoria ho 
zamestnanci pracujúci na plný úväzok, ktorí by nemali byť len 
dobrými úradníkmi, ale mali by prichádzať pred poslancov aj 
so strategickými zámermi. Musia tiež zabezpečovať kontinuitu 
činnosti samosprávy, lebo primátor a poslanci sa menia, ale 
oni spravidla dlhoročne zotrvávajú na svojich postoch. Bolo by 

Alexander Sekaj
Ako by ste zhodnotili svoje pôsobenie poslanca v prebiehaj-
úcom volebnom období?
Počas obdobia ako som bol poslancom sa moje predstavy 
dosť zreálnili.  Byť poslancom a dvíhať ruku nestačí. Je po-
trebné mať informácie, pýtať sa a dostávať odpovede. Musím 
priznať, že to bolo ťažké. Mali sme sa rozhodnúť na základe 
neucelených informácií a  preto sme sa snažili formou diskusií 
dosiahnuť odpovede na naše otázky, ale aj otázky občanov 
nášho mesta. Možno to pôsobilo na mnohých, že sme v úvod-
zovkách otravovali. 

Aký bol váš najhlavnejší cieľ ako zástupcu občanov? Poda-
rilo sa vám ho úspešne naplniť?
Mojím cieľom na začiatku bolo zlepšiť  podmienky pre naše 
školy, škôlky a školské zariadenia.
Zabezpečiť, aby sa financie rozdeľovali objektívne medzi spo-
menuté zariadenia . Podarilo sa nám zachovať činnosť škol-
ských jedální. A samozrejme aj otázky okolo nášho mestské-
ho športu sa riešili formou spravodlivého rozdeľovania peňazí  
cez pravidlá  a nie po známosti. Zvýšili sme dotácie do športu, 
do  kultúry a v čo najväčšej  miere  sme podporili mládežnícky 
šport v našom meste.  Podarilo sa nám začať s rekonštrukciou 
mestskej  telocvične a  zrealizovať vrt na Skalke  potrebný na 
skvalitnenie  bežeckého  lyžovania pre občanov a návštevní-
kov nášho mesta. Z mestského rozpočtu sa nám podarilo vy-
bojovať oveľa viac financií na opravu  chodníkov a parkovísk.

Čo ste nestihli/nepodarilo sa dosiahnuť?
Nepodarilo sa nám opraviť Lúčanský prechod a skrášliť naše 
mesto výsadbou  viacej zelene a kvetov, opraviť pešiu zónu 
(výmena dlažby a výmena osvetlenia). Obnoviť autobusovú 
dopravu v našom meste (hlavne diaľkové autobusy smer Žili-
na) a tým zvýšiť turistický ruch  a tiež zlepšiť dochádzanie na-
šich detí za vzdelaním a našich občanov za prácou.

Čo by ste ešte na Kremnici vylepšili/zmenili?
Obnoviť otvorenie termálneho kúpaliska Katarína a zrekon-
štruovať cintorín. Úspešne ukončiť začatú rekonštrukciu mest-
skej telocvične. Treba zdôrazniť, že  za našimi úspechmi je tí-
mová spolupráca poslancov.

Budete opäť kandidovať?
A aj v nasledujúcom volebnou období by som sa chcel uchád-
zať o Vašu priazeň a tak prispieť k rozvoju nášho mesta Krem-
nice. Som  srdcom aj dušou Kremničan. 

veľmi zlé, keby po každých voľbách malo prichádzať ku zme-
ne strategickej orientácie mesta a dlhodobých zámerov.     
Poslanecká práca znamenala pre mňa novú a v určitom sme-
re aj obohacujúcu skúsenosť. Svojím spôsobom ma táto práca 
oslovila a získala som veľa nových poznatkov a skúseností.
Napriek všetkým limitujúcim faktorom v práci poslanca, vidím 
určité možnosti že budem môcť prispieť ku zlepšeniu fungova-
nia našej mestskej samosprávy. Aj preto sa opätovne uchád-
zam o dôveru občanov  v tohtoročných voľbách.

Martin Novodomec
Súčasné volebné obdobie som vás aktívne, odborne a zod-
povedne zastupoval ako poslanec v mestskom zastupiteľstve. 
Pôsobil som ako predseda komisie na posudzovanie konfliktu 
záujmov, podpredseda komisie ekonomickej, výstavby, život-
ného prostredia a odpadového hospodárstva a člen komisie 
dotačnej. V rámci výkonu mandátu poslanca som okrem iných 
vecí spracoval a predložil viacero návrhov uznesení, pravidel-
ne pripomienkoval predložené materiály a vecne interpeloval 
vedenie mesta. O svojich aktivitách a postojoch posúvať mesto 
ďalej, som vás pravidelne informoval v Kremnických novinách. 
Obsahovo som sa prioritne venoval zefektívneniu hospodáre-
nia mesta, pretože naše mesto má nadštandardné príjmy (aj z 
lesného bohatstva), ktoré potrebuje rozumne a zodpovedne 
použiť. Ďalšou prioritou bola rekonštrukcia ciest a chodníkov, 
kde sa vďaka poslaneckej aktivite významne zvýšili investície 
do tejto oblasti. Venoval som sa aj športu a kultúre a ich fi-
nancovaniu, podporoval som aktivity v cestovnom ruchu, kde 
som prispieval svojimi podnetmi. Aktívne som komunikoval so  
seniormi v Klube dôchodcov a inicioval a podporil dobré veci 
pre mladé rodiny. Poslanecká činnosť je mimoriadne dôležitá, 
ale vždy v možnostiach 1/13, tzv. jeden z trinástich. Moje plány 
a návrhy boli širšie a odvážnejšie, ale v pozícii a možnostiach 
limitovaného poslanca, žiaľ niekedy ťažko realizovateľné. Po-
slanec svojou aktivitou môže získať väčšinu svojich kolegov na 
presadenie svojho zámeru v rozpočte, pretože rozpočet je pre 
poslanca rozhodujúci prostriedok na realizáciu svojho progra-
mu.  Ale realizáciu/ nerealizáciu zámeru už neovplyvní, keďže 
výkonným orgánom samosprávy je primátor s mestským úra-
dom. A preto je v mnohých prípadoch zle pochopené, že pri-
mátor a poslanci majú v riadení mesta rovnovážne postavenie. 
Primátor riadi mesto, predkladá rozvojové aktivity a snaží sa 
presadiť a získať poslancov pre svoj program a víziu a nie na-
opak. 
Končiace volebné obdobie bolo mojím prvým volebným ob-
dobím v komunálnej politike. Počiatočné zoznamovanie sa s 
problematikou samosprávy vystriedal záujem a odhodlanie 
meniť veci v meste a pracovať na všestrannom rozvoji. Boli aj 

Na sklonku volebného obdobia sme sa pýtali poslancov
S blížiacimi sa komunálnymi voľbami nás zaujímalo, ako svoje končiace sa volebné obdobie vidia poslanci mestského zastupiteľstva. Pýtali sme sa ich, 
ako by zhodnotili svoje pôsobenie, aký bol ich hlavný cieľ a či sa im ho podarilo naplniť, čo nestihli alebo sa im nepodarilo dosiahnuť, čo by ešte v Krem-
nici zlepšili alebo zmenili a či budú kandidovať aj v nadchádzajúcom volebnom období. Na otázky Kremnických novín reagovali iba traja zástupcovia 
obyvateľov Kremnice. Niektorí svoje odpovede zhrnuli do ucelého príspevku. Odpovede poslancov uvádzame v poradí, ako boli doručené do redakcie.
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úspechy, ako naštartovanie rekonštrukcie mestskej telocvične, 
či obnova Kaskád na ROH (projekty primátorky RNDr. Balá-
žovej). Posledný rok a pol nastúpila nespokojnosť s vedením 
mesta, keďže mesto po viacerých výzvach nereagovalo na 
poslanecké požiadavky. Niektoré témy, ako riešenie vzťahov 
na Skalke,  poriadok v meste, či efektívnejšie rozpočtovanie 
zostali nevypočuté. Hľadanie argumentov ,,ako sa to nedá“ 
sa žiaľ opakovalo príliš často na to, aby som bol spokojný 
so súčasným stavom. Kremnici chýba dlhodobá vízia a roz-
voj. Opravy, rekonštrukcie a ako sa nič nedá, naše mesto 
neposúvajú ďalej. Mesto stagnuje a stráca na konkurencie-
schopnosti. Ak to chceme zlepšiť, musíme pracovať na nových 
rozvojových a investičných výzvach, ktoré spravia Kremnicu 
pekným priestorom pre život a príjemným miestom na dovo-
lenku. V meste sa nevenujeme dostatočne seniorom, mladým 
a rodinám. Mladých potrebujeme a o seniorov sa chceme po-
starať. Nie je mi jedno ako vyzerajú verejné priestranstvá, par-
ky, cesty a chodníky a že cestovný ruch nedokáže využiť svoj 
potenciál naplno. Žiaľ s vývojom mesta za posledné štyri roky 
nie som spokojný, a preto som sa rozhodol predstaviť svoju ví-
ziu o napredovaní mesta. Kremnica je moje rodné mesto, ktoré 
mám rád a chcem sa naplno a s nezištným záujmom venovať 
jej rozvoju, a preto sa uchádzam o vašu priazeň vo voľbách 
na primátora mesta Kremnica. 

Iveta Ceferová
Ako by ste zhodnotili svoje pôsobenie poslanca v prebiehajú-
com volebnom období?
Vo volebnom období 2014 – 2018 som bola zvolená  za po-
slanca mestského zastupiteľstva. V predchádzajúcich dvoch vo-
lebných obdobiach som bola členkou Komisie sociálnych vecí a 
bytovej politiky. Nie je jednoduché pracovať vo verejnej správe, 
nakoľko je to práca pre ľudí a s ľuďmi. Mnohé z problémov, ktoré 
sme riešili ma naučili väčšej pokore a naučili ma aj prehrávať. Je 
pravdou, že prvé dva roky boli pre mňa časom, kedy som sa 
zoznamovala so svojou novou prácou. Po prvom mestskom za-
stupiteľstve, ktoré bolo konfrontačné, sme spoločne s kolegami 
našli spôsob, ako pracovať pre mesto a posúvať veci dopredu.
Zhodli sme sa na projektoch, ktoré mesto mohlo využiť v rámci 
čerpania dotácii, ale aj na tých , ktoré sa zrealizovali z rozpočtu 
mesta. 

Aký bol váš najhlavnejší cieľ ako zástupcu občanov? Podarilo 
sa vám ho úspešne naplniť?
Do komunálnej politiky som šla z dôvodu, ktorý mi vadí i teraz 
na mnohých z nás.  Nemala som už chuť počúvať, že Kremni-
ca nežije a na Skalke zdochol pes. Kremnica je krásne historické 
mesto, ktoré má svoj potenciál, či  svojou históriou a pamiatkami, 
či krásnou okolitou prírodou. Zamerala som sa hlavne na Skal-
ku, kde sa nám podarilo spoločne s nadšencami z Kremnického 
baníckeho spolku a s finančným prispením sponzorov obnoviť 
dlhodobo zavalený Tunel a vybudovať Via ferratu Komín. Táto 
sa stala letným lákadlom pre adrenalínových nadšencov, ale aj 
tých, ktorí to chcú len skúsiť. Teší ma, že na via ferra dokázala 
Skalku oživiť.  Lákadlom sú  aj podujatia, ktoré sme prostredníc-
tvom Kultúrneho a informačného centra dokázali na Skalku do-
stať a aj tieto pomáhajú Kremnici a Skalke. Vytvorili sa podmien-
ky pre výstavbu nových ubytovacích zariadení. Teší ma, že sme 
našli riešenie pri úprave bežeckých tratí a participuje na ňom 
súkromný sektor s verejným. Zlepšila komunikácia a spoluprá-
ca s mestom Banská Bystrica, do budúcnosti hľadáme spoločné 
riešenia na vybavenie strediska technikou potrebnou k úprave 
tratí.  Objednaný je toaletný kontajner pre verejnosť. V rámci tu-
ristického ruchu neožila len Skalka, aj v meste je citeľne vidieť 
prílev turistov. V rámci týždenných podujatí  regiónu naše mesto 
pravidelne obsadzuje prvé miesto ich počtom.  Teší ma, že sa 
začalo aj s postupnou rekonštrukciou chodníkov a komunikácii 
v meste. 

Čo ste nestihli/nepodarilo sa dosiahnuť?
Mojím cieľom bolo zvýšenie počtu nájomných bytov. Tento cieľ 
sa mi v tomto volebnom období nepodarilo naplniť.  Žijem medzi 
mladými a mnohí z nich majú záujem žiť tu trvalo.  Mám za to, že 
je potrebné vybudovať štartovacie nájomné byty pre mladých 
ľudí. Mojou predstavou je aj vybudovanie bytov pre seniorov, 
ktoré budú spĺňať bezbariérovosť, prípadne vybudovanie den-
ného stacionáru. Tiež ma trápi tržnica, ktorá si v centre mesta 
zaslúži nový šat. Na Skalke vybudovať cyklistický areál s rozma-
nitou náročnosťou tratí v spolupráci so súkromným sektorom a 
rozpracovaný je aj  projekt na dobudovanie ďalšej adrenalíno-
vej atrakcie na Via ferrate Komín, kde teraz  riešime finančného 
krytie.

Čo by ste ešte na Kremnici vylepšili/zmenili?
Kremnica má zlé dopravné prepojenie, hlavne smerom na Tu-
riec. Napriek rokovaniam a písomným žiadostiam o zachovanie 
spojenia s Turcom., naše rokovania neboli úspešné.  Neboli sme 
vypočutí s odôvodnením, že preprava na Žilinu je z komerčného 
hľadiska neefektívna. Rokovania o využívaní malého autobusu 
súkromného prepravcu skončili na tom, že v súčasnom období 
je autobus v servise, bez záväzného termínu  ukončenia opravy.  

Budete opäť kandidovať?
Vo volebnom období 2018 – 2022 idem kandidovať za poslan-
ca mestského zastupiteľstva.
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Naši kremnickí zjazdárski pretekári začínajú jesen-
nú prípravu na alpských ľadovcoch, na ktorú sú 
kondične pripravení i vďaka jarným tréningom v 
telocvični 1.ZŠ a letnému objemovému sústredeniu, 
ktoré sa už so železnou pravidelnosťou konalo v 
našom obľúbenom hoteli Minciar na Skalke.
Tento termín predposledného augustového týžd-
ňa je vždy spojený s časom najintenzívnejšieho 
tréningového procesu. Silovo kondičné sústrede-
nie prebiehalo 6 dní, počas ktorých naši pretekári 
absolvovali 15 tréningových jednotiek spojených z 
jednotlivých testovaní a záťažovými testami.
Dvoch sústredení, a tým aj ukončenia jarnej a letnej 
prípravy ako naplánovaného celku, sa zúčastnilo 
34 pretekárov pod vedením 6 trénerov. Skalka ako 
tréningové stredisko ponúka vysoký štandard pre 
svoju polohu, nadmorskú výšku, ubytovanie. Kvalit-
né tréningy na upravovanom štadióne, inline dráhe, 
vo veľkej telocvični. Ponúka tiež rôzne cyklotrasy, 
obtiažnu ferattu , či uvoľnenie po tréningu v bazéne 
alebo masérske služby v Relax centre.
Celý priebeh jarnej i letnej prípravy nás utvrdil v 
tom , že pretekári sú pripravení na päť jesenných 
kempov na ľadovcoch.
Veríme, že skorá a špeciálna práca na snehu s 
vyšším objemovým zaťažením vo vysokohorskom 
prostredí, nás dobre pripra-
ví na kolotoč celonárodných 
pretekov Slovenského pohá-
ra a oblastnej ligy. Dúfame, 
že naši žiaci sa po prvýkrát 
nominujú na medzinárodné 
preteky mimo SR s nominá-
ciou SLA. Naši žiaci U14, U16 
už absolvovali prvý septem-
brový kemp (1.9-8.9 2018) 
na talianskom ľadovci PASSO 
DELLO STELVIO.
Predžiaci v kategóriách U8, 

U10, U12 sa v týchto dňoch sťahujú na rakúsky 
ľadovec Hintertux. Od októbra sú následne plá-
nované výjazdy pravidelne každé 2 týždne.
Je našou cťou poďakovať mestu Kremnica, vede-
niu mesta Kremnica a dotačnej komisii, ktorá nám 
dopraje dostatočné prostriedky a tým nám umož-
ňuje venovať sa a vychovávať naše , ale i nové ta-
lenty. Vďaka pozitívnemu prístupu mesta Kremnica,
ostatným sponzorom, rodičom mladých preteká-
rov, sa o budúcnosť zjazdového lyžovania v na-
šom meste nemusíme obávať .
Ďakujem.

SKI KLUB KREMNICA: alpskí lyžiari už začali s 
prípravou na ľadovci 3440mnm
Marcel Kríž

11. ročník Štefanovho 
turnaja
Peter Lysek, Marian Marko

Dňa 16.6.2018 sa uskutočnil na dvorcoch ŠKT 
Kremnica 11. ročník ,,Štefanovho turnaja“ vo štvor-
hrách neregistrovaných hráčov, ktorý je venovaný 
pamiatke nášho priateľa Štefana Grossmanna. 
Turnaja sa zúčastnilo 18 dvojíc, ktoré hrali v skupi-
nách do 55 rokov a nad 55 rokov pod Štefanovým 
dohľadom. Okrem kvalitného tenisu, ktorí mohli di-
váci vidieť, si účastníci pochutnali na tradičnej ho-
vädzej polievke z kuchyne Zuzany Grossmanno-
vej podľa Štefanovho receptu. 

Výsledky:
do 55 rokov
1. miesto: Róbert MURGAČ - Timea GAJDOŠOVÁ
2. miesto: Branislav NEUSCHL - Andrej MARKO
3. miesto: Katarína VALUŠKOVÁ - Klára VALUŠKOVÁ
nad 55 rokov
1. miesto: Peter LYSEK- Marian MARKO
2. miesto: Slavomír ŠIMKO - Tibor FERENČÍK
3. miesto: Miroslav MARKO - Zdeno OŠÚS
 
Okrem víťazov organizátori vyhlásili aj nasledovné 
ocenenia:
 
Zlatý helb, Plavčík Vratko, Strýko držgroš, Snehu-
lienka, Traja veteráni, Deduško večerníček, Múmia 
sa vracia, Víla Amálka, Pirát z karibiku, Zúbková 
víla, Tom a Jerry.  
 
Mená týchto ocenených hráčov na ich žiadosť ne-
uverejňujeme.

Organizátori ďakujú za pomoc sponzorom: 
ELBA, a.s., ABIES, Športový klub tenisu Kremnica, 
Modrý kocúr, MUDr. Elena Čopíková, Víno Matyšák 
- Peter Schmidt, GAFAB, Martin Haurík, Branislav 
Grossmann, Róbert Grossmann, Martin Kapšo, Ja-
roslav Slašťan, Peter Lysek, Marian Marko, Dušan 
KUČERA a Štefanovi za pekné počasie.

Lyžiarsky klub Ski Team Jase Látky usporiadal v závere júla 2. kolo 
Slovenského pohára v behu na kolieskových lyžiach. Bežalo sa voľnou 
technikou s hromadným štartom. Popredné priečky patrili aj bežcom a 
bežkyniam na lyžiach Mestského klubu lyžiarov (MKL) Kremnica.

Z výsledkov:
Ml. dorastenky, 8 km: 1. Laura Roglová (MKL Kremnica)
St. dorastenky, 8 km: 3. Timea Mazúrová, 8. Monika Bieliková (obe MKL 
Kremnica)
St. dorastenci, 16 km: 1. Damián Cesnek (ŠKP Žilina, bývalý pretekár 
MKL Kremnica), 2. Denis Tilesch, 3. Matúš Oravec (obaja MKL Kremnica)
Muži a juniori, 24 km: 1. Ján Korístek (Ski Team Jase Látky), ... 9. Kristián 
Klouda (ŠKP Banská Bystrica, odchovanec MKL Kremnica)
Ženy a juniorky, 16 km: 1. Alena Procházková (LK Slávia Ekonóm Banská 
Bystrica)

Lyžiari-bežci v Slovenskom pohári 
na kolieskových lyžiach
Jozef Mecele, foto: Martina Mazúrová

V Levočskej doline pokračoval tohtoročný seriál Slovenského pohára v behu na kolieskových lyžiach 
štvrtým kolom, ktoré usporiadal ŠKP Levoča. Žiacke kategórie bežali klasicky s hromadným štartom, v 
ostatných kategóriách sa pretekalo súpažnou technikou s intervalovým štartom  V pekných výsledkoch 
pokračovali lyžiari a lyžiarky MKL Kremnica. Pozoruhodné bolo víťazné double talentovanej  staršej žiačky 
Laury Roglovej – v kategórii st. žiačok i ml. dorasteniek.

Z výsledkov:
St. žiačky, 1,1 km: 1. Laura Roglová (MKL Kremnica)
Ml. dorastenky, 3,5 km: 1. Laura Roglová, 4. Viktória Tatárová 
(obe MKL Kremnica)
Ml. dorastenci, 3,5 km: 3. Erik Gordulič
St. dorastenci, 3,5 km: 1. Denis Tilesch, 2. Matúš Oravec (obaja 
MKL Kremnica)
Muži a juniori, 5 km: 1. Ján Korístek (Ski Team Jase Látky), 5. 
Martin Čillík (MKL Kremnica)
Ženy a juniorky 3,5 km: 1. Barbora Klementová (KL Nováky)

Laura Roglová s dvomi prvenstvami na kolieskach
Jozef Mecele, foto: Zuzana Roglová
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Najúčinnejšou prevenciou voči chorobám v škôl-
kach je dodržiavanie hygienických návykov, oč-
kovanie a otužovanie detí. Dbajte aj na to, aby 
do kolektívu nechodili nedoliečené.

Malí škôlkari potrebujú na to, aby lepšie odolávali 
ochoreniam, viac času. ,,Majú inú bakteriálnu fló-
ru ako dospelí a zároveň nedostatočne vyvinutý 
imunitný systém. Preto sú, pokiaľ ide o infekčné 
ochorenia, najrizikovejšou skupinou,“ vysvetľu-
je docentka MUDr. Jana Hamade, vedúca sekcie 
ochrany a podpory zdravia a špecializovaných 
činností Úradu verejného zdravotníctva Slovenskej 
republiky. Upozorňuje aj na nežiaduci jav posled-
ných rokov – stúpajúci počet nezaočkovaných 
detí v dôsledku rôznych antivakcinačných aktivít.  
,,Očkovanie je najúčinnejší prostriedok, ako znížiť 
počet ochorení v detskej populácii. Má význam 
aj pre neočkovaných jedincov v podobe nepria-
meho efektu. Ak sa podarí v populácii dosiahnuť 
vysoké percento zaočkovanosti, preruší sa tým 
šírenie infekcie medzi očkovanými a tým sa vý-
razne znižuje riziko prenosu infekcie aj na neoč-
kovaných jedincov. Ide o tzv. ,,kolektívnu imunitu,“ 
zdôrazňuje. ,,Malé deti je veľmi ťažké uchrániť 
pred chorobami, pretože sú zvedavé a stále na 
niečo siahajú, takže v kolektíve sa infekčné ocho-
renia rozšíria veľmi ľahko. Po nástupe do škôlky 
si musí detský organizmus na bakteriálnu flóru v 
danom kolektíve zvyknúť a získať odolnosť voči 
určitým patogénom. Postupne priebeh ochorení 
nie je taký závažný a počet chorých detí klesá,“ 
dodáva docentka Jana Hamade.

Základ je hygiena
Prvý predpoklad zabránenia vzniku a šíreniu 
prenosných ochorení v kolektíve detí je dodrži-
avanie vysokého hygienického štandardu. Podľa 
Svetovej zdravotníckej organizácie sa až 80 % 
infekcií šíri špinavými rukami. Sú živnou pôdou 
napríklad pre hepatitídu typu A, salmonelózu, aj 
rôzne hnačkové a respiračné ochorenia. ,,Bakté-
rie sú všade okolo nás a mydlo s vodou doslova 
chránia zdravie. Preto už malé deti veďte k hy-
gienickým zručnostiam a návykom a tiež k pri-
meranému otužovaniu,“ radí odborníčka.

Ranný filter nepustí
Ochranu zdravia detí v rámci ich pobytu v ma-
terskej škole upravuje legislatívne na úseku ve-
rejného zdravotníctva zákon č.355/2007 Z. z. o 

Ochráňte svojho škôlkara
Odbor hygieny detí a mládeže a Referát komunikačný Úradu verejného zdravotníctva

ochrane, podpore a rozvoji verejného zdravia a 
o zmene a doplnení niektorých zákonov v zne-
ní neskorších predpisov.  Podľa neho môže byť 
v predškolskom zariadení umiestnené len dieťa, 
ktoré neprejavuje príznaky prenosného ocho-
renia. ,,Na zabezpečenie tejto povinnosti sa robí 
tzv. ranný filter,“ hovorí docentka Jana Hamade. 
Fyzické osoby – podnikatelia i právnické osoby, 
ktoré prevádzkujú predškolské zariadenie musia 
zabezpečiť, aby každý deň zodpovedná osoba 
zisťovala, či zdravotný stav dieťaťa umožňuje jeho 
prijatie. ,,Rovnako musia zabezpečiť, aby zodpo-
vedná osoba prijala dieťa podozrivé z ochorenia 
iba na základe vyšetrenia jeho zdravotného stavu 
príslušným ošetrujúcim lekárom. Ak sa počas dňa 
u dieťaťa prejavia príznaky akútneho prenosného 
ochorenia, je povinná ho od ostatných izolovať, 
zabezpečiť nad ním dočasný dohľad a okamžite 
informovať zákonného zástupcu,“ zdôrazňuje do-
centka Jana Hamade. Kontrola dodržiavania zá-
konom ustanovených povinností je v kompetencii 
orgánov verejného zdravotníctva. 

Čo potrápi deti najčastejšie
-     Pomerne často sa u škôlkarov vyskytujú zá-
paly slizníc horných dýchacích ciest. Väčšinou ide 
o banálne ochorenie nosohltana, ktoré sa však v 
detskom veku môže skomplikovať rozšírením infek-
cie do stredného ucha, prinosových dutín, hrtanu 
a priedušiek, prípadne do pľúc. Vzácne môžu byť 
príznaky kataru horných dýchacích ciest prvými 
príznakmi zápalu mozgových blán.
-     Pôvodcami ochorení bývajú vírusy, alebo bak-
térie a nákaza sa obvykle šíri kvapôčkovou infek-
ciou. O spôsobe liečby rozhoduje vždy pediater, 

ktorý rozlíši, o aké ochorenie ide. V prípade víru-
sových ochorení stačí symptomatická liečba - po-
dávanie čajov, vitamínov a liekov proti horúčke. Pri 
bakteriálnych ochoreniach je nevyhnutná antibio-
tická liečba.
V oboch prípadoch však dieťa musí odpočívať na 
lôžku a do kolektívu sa vrátiť až po úplnom vylie-
čení. Príliš skorý návrat nedoliečeného dieťaťa do 
materskej školy predlžuje jeho rekonvalescenciu a 
zároveň zvyšuje riziko nakazenia ostatných detí.

Pozor na vyrážky
Druhou častou skupinou ochorení v detských ko-
lektívoch sú ochorenia spojené s kožnými vyráž-
kami
-     Šarlach je streptokoková angína sprevádza-
ná drobnou škvrnitou splývavou vyrážkou na koži. 
Exantém (svetločervené pupence, pľuzgieriky na-
plnené čírou i skalenou tekutinou aj prasknuté a 
chrasty) sa začína na vnútorných plochách stehien 
a predlaktia, v podbrušku a zvykne sa rozšíriť po 
celom tele, aj na tvár. Typický príznak je malinový 
jazyk. Ku koncu ochorenia sa olupuje koža, najmä 
na dlaniach a prstoch.
-     Ovčie kiahne sú vysoko nákazlivé horúčkovité 
ochorenie, s pľuzgierikovou vyrážkou, postihujú-
cou celé telo, najmä však tvár a vlasatú časť hla-
vy. Vysieva sa v opakovaných vlnách. 
-     Osýpky sa začínajú  nádchou, kašľom, zápa-
lom spojiviek a svetloplachosťou. Zvyšuje sa tep-
lota a na vnútornej strane sliznice líc vznikajú tzv. 
Koplikove škvrny – žltobiele škvrnky s červeným 
okrajom. Na vrchole teploty sa objavuje splývavá  
vyrážka, najprv za ušami, potom  na tvári, trupe, 
končatinách, s generalizáciou do štyroch dní. Obá-
vanými komplikáciami sú zápal pľúc a  poškode-
nie centrálneho nervového systému. 

Vši milujú hrebene aj čiapky
Pedikulóza – zavšivavenie,  je prenosné parazitár-
ne ochorenie, ktoré spôsobuje parazit -  voš det-
ská, hlavová. Vyvoláva nepríjemné svrbenie vla-
sovej pokožky hlavy a dieťa si škriabaním môže 
vytvoriť ranky.  Ak sa sekundárne infikujú, vzni-
ká hnisavé ochorenie kože (impetigo), pri ktorom 
môže dôjsť i k zdureniu regionálnych uzlín, hlavne 
za ušnými lalôčkami a na krku.
Voš detská sa šíri hlavne pri priamom kontakte, 
predovšetkým v kolektívoch malých detí, alebo pri 
vymieňaní  rôznych osobných predmetov -  hrebe-
ňov, čiapok, uterákov, šálov, alebo odevov.

Bolo to pred tridsiatimi rokmi, 23. septembra 1988, čo 
reprezentant Československa, člen ASVŠ Dukla Ban-
ská Bystrica  Jozef Pribilinec ,,dopochodoval“ trium-
fálne na olympijský štadión v juhokórejskom Soule 
do cieľa atletickej chôdze na 20 km v novom olym-
pijskom rekorde a stal sa olympijským víťazom. 
Kremnický rodák pochádzajúci z neďalekej Koperni-
ce sa tak stal prvým slovenským olympijským víťa-
zom v atletike. A bol jediným až do roku 2016, keď 
ho napodobnil ziskom olympijského zlata Matej Tóth 
v chôdzi na 50 km. Najvýraznejšia osobnosť z od-
chovancov či športovcov kremnického športu Jozef 
Pribilinec začínal športovú kariéru práve v Kremnici 
ako bežec na lyžiach Lyžiarskeho oddielu TJ Kremni-
ca. V kategórii mladších a starších dorastencov tu v 
rokoch 1976-1978 trénoval a pretekal pod vedením 
trénerov Mojmíra Slosiarika, Rudolfa Čillíka a Joze-
fa Michalecha, následne narukoval do Armádneho 
strediska vrcholového športu Dukla Banská Bystrica, 
kde naplno rozvinul svoj obrovský talent v atletickej 
chôdzi pod vedením trénera Juraja Benčíka. Aj na 
jeho podnet a na základe jeho chodeckých úspe-
chov vo svete sa v Kremnici niekoľko rokov uspo-
radúvali  chodecké preteky Kremnická chodecká 
desiatka. V decembri 2017 J. Priblinca vyhlásili za 
Športovú legendu Slovenska.

Od olympijského triumfu Jozefa Pribilinca uplynulo 30 rokov
Jozef Mecele
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RIADKOVÁ INZERCIA

Ponúkam opravy a predaj šijacích strojov. Tel: 0907 129 671

Kúpim staré pohľadnice, fotografie Kremnice a banské lampy.
Kontakt: proob@rooline.sk, 0915 866 377

Profesionálne tepovanie 
posteľných matracov, stoličiek, 

sedacích súprav, kobercov 
a interiéru áut.

Kosím záhrady a pozemky 
krovinorezom. 

0917 921 356

INZERCIA

Oriem a kultivujem záhrady.  
SPÁJAME SILY  
ZA NAŠE MESTO 

 
S VÍZIOU ROZVOJA, 
V TÍMOVOM DUCHU, 

NIE PRE SEBA, ALE PRE VÁS 

www.spajamesilyzanasemesto.sk 
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Alexander 
SEKAJ 
NEKA 

Viera 
VASKÁ 

NEKA 

Martin 
NOVODOMEC 
SAS, OĽANO, KDH 

Klára 
ŠTROFFEKOVÁ 

KDH 

Radovan 
JUNAS 

KDH 

INZERCIA

Priestory na prenájom v budove polikliniky v Kremnici, 
1. poschodie, 045/539 32 08

Kino Akropola prijme na čiastočný pracovný úväzok kuriča. 
Školenie zabezpečíme. 0908038415


